
Tov. Vladko Majhen, predsednik 

Sveta za šolstvo LRS, na zad

njem zasedanju OLO:

V E L I K E  
organizirane šole

Nedavni seji OLO Murska 
Sobota, na kateri so ljudski od
borniki sprejeli sklep o ustano
vitvi učiteljišča v Murski So
boti, je prisostvoval tudi pred
sednik Sveta za šolstvo LRS in 
član Izvršnega sveta LSLRS 
tov. Vladko Majhen, ki je do
cela soglašal z ustanovitvijo te
ga učiteljišča. V svojih izvaja
njih je tov. Majhen med dru- 
g.m dejal, da sta po njegovem 
mnenju dva osnovna vzroka, 
zakaj odhaja učiteljski kader 
iz Pomurja,

O Glede prvega vzroka je 
tov. Majhen omenil, da se je 

prosvetni kader vedno selil iz 
raja v kraj in iskal boljših 

pogojev dela in ne odhaja sa
mo danes. Vsakdo gre raje tja, 
je dejal tov. Majhen, kjer ima 
možnost delati pod lažjimi po
goji. Najtežje pogoje ustvarja 
v Pomurju slaba organiziranost 
šolske mreže. Tri razrede po
učevati na mah ni lahka stvar, 
Zato bo nujno izbrati isto pot 
kot na Primorskem, kjer so 
ukinili vse tiste male šolice in 
napravili velike organizirane 
šole. Prva naloga na tem pod-

Vladko Majhen
ročju je v Pomurju v tem, ker 
je okrog 51 odst. takih malih 
šolic. To učitelju ne odtehta ti
stega truda, ki ga mora vložiti 
ob takem delu in je prisiljen 
po daljšem delu oditi, ker je 
izčrpan. Zaradi tega tudi uspeh 
v šoli ne more biti tak, kot si 
ga učitelj želi, kar zopet vpli
va na njegovo razpoloženie in 
hotenje. Take stvari se potem 
pri mladini pri nadaljnjem šo
lanju tudi močno poznajo, ker 
učitelj ne more doseči tistega 
uspeha, ki bi ga bil lahko dose
gel v organizirani večji šoli. 
Ponekod hodijo učenci v šolo 
tudi po eno uro daleč, ponekod 
pa vidimo primere, da je šola 
ob šoli, n. pr. v Bistrici, kjer se 
drži vas ob vasi in so tri šole. 
Prvi pogoj je torej pametno or
ganizirati osemletne šole in pa
metno rešiti, kje naj se mala 
šola ukine. Na takih šolah se 
bo prosvetni kader vsekakor 
lažie ustalil, po drugi strani pa 
bodo mnogo cenejše, je dejal 
tov. Majhen.

O  Drugi vzrok je po njego
vem mnenju v tem, ker smo 
morda na materialno vprašanje 
šolstva polagali le nekako pre
malo pozornosti oziroma se vlo
žena sredstva ne poznajo, če
prav so občinski liudski odbor 
v Sloveniji pokazali za vpraša
nja šolstva neverjetno zaintere
siranost. Ce bi vsa ta sredstva, 
ki smo jih polagali v majhne

(Nadaljevanje na 2. strani)
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G L A S I L O  S O C I A L I S T I Č N E  Z VE ZE  D E L O V N E G A  L J U DS T V A  ZA P O M U R J E

R azgo vor s predsednikom  OZZ M. Sobota Štefanom  Antoličem  o aktualnih
vprašanjih  n a še g a  zadružništva

VSKLADITI TERITORIJ
- D O B IT I  S T R O K O V N J A K E

VRAŠA NJE:  K a k o  j e  g lede  
p r i p r a v  za j e s e n s k o  se te v  v 
p ro iz v o d n e m  s o d e lo v a n ju  med 
k m eto v a lc i  in k m e t i j s k im i  za 
d ru g am i?  P o n e k o d  v P o m u r j u  
j e  še  v e dno  sliša ti ,  da l j u d j e  
n iso  s e z n a n j e n i  z b i st vo m  so
d e lo v a n j a .

ODGOVOR: — Kot je znano, 
je razpravljalo o sodelovanju 
pri jesenski setvi najprej okraj
no politično vodstvo. Po občinah 
so zatem sestavili posebne akti
ve, katerih naloga je, pomagati 
ne samo pri uvajanju sodelova
nja med kmetovalci in kmetij
skimi zadrugami, temveč tudi 
pri organizaciji kmetijskih za
drug na splošno. Da bi bila 
akcija jesenske setve uspešna, 
smo naredili poseben načrt. Ta
ko nai bi bilo letos zasejanih z 
italijansko pšenico 3 tisoč in z 
domačimi sortami 1800 hektarov 
pšenice. Kot glavni usmerjeval
ci te akcije v strokovnem smi
slu bodo poslovne zveze.

Kaže, da kmetijske zadruge 
organizirajo sodelovan je na raz
lične načine. Upravni odbori KZ 
so že razpravljali o vseh po
drobnostih glede sodelovanja. 
Po dosedanjih vesteh so v kme
tijski zadrugi Čepinci že dosegli 
predvideno število hektarov 
zemlje za kooperacijo. Na sploš
no moram omeniti, da pri kme
tovalcih ni kakega odpora. To 
predvsem zato, ker kaže, da bo 
sodelovanje pri koruzi pokazalo 
zadovoljive rezultate.

O  Ta uspeh nam bo v veliki 
meri pripomogel, da bomo do 
leta 1961 vključili v sodelovanje 
60 % vseh posevkov žitaric. So
delovanje odobravalo predvsem 
razgledani kmetovalci. Ti se po 
navadi odločalo za drugo vari
anto sodelovania. namreč, da 
povrnejo kmetijski zadrugi vsa 
vložena sredstva in še 15 % 
akumulacijo, v kolikor bo do
sežen oh mehanizaciji, ki io nu
di kmeti iška zadruga, hektarski 
donos 30 q na hektar. Pri dono
su nad 30 q na hektar pa se od
štele 25 % za stroške strokovne 
slnžhe. ostanek pa si delita, naj
večkrat v razmerin 50:50, za
druga in kmetovalec.

Akcijo glede sodelovanja ze
lo dobro izvaiaio poslovne zve
ze Lendava. Ljutomer in Gor. 
Radgona. Nekoliko slabše je v 
M. Soboti, toda iz objektivnih 
razlogov — doslej je delal na

poslovni zvezi le en sam stro
kovnjak. Od tod najbrž izvira 
tudi pomanjkljivost, da kmeto
valci še vedno niso dovolj se- 
znajeni z bistvom sodelovanja.

VRAŠANJE:  Ali  bodo k m e 
t i j s k e  z a d ru g e  sp o so b n e  iz
ves ti  p r e d v i d e n o  s o de lo van je?

ODGOVOR: Tega ne bo mo
goče izvest; brez strokovnega 
kadra. Da tudi to vprašanje ne
kako uredimo, so bili posamez
nim zadrugam dodeljeni kme
tijski strokovnjaki, namreč ta
ko, da pri organizacij: sodelo
vanja pomagajo. Naloge teh 
strokovnjakov, ker jih je soraz
merno še vedno premalo, ne 
bodo lahke. Uspeh sodelovanja 
bo v veliki meri odvisen prav 
od kmetijske strokovne službe. 
Razen strokovnjakov bo potreb
no angažirati tudi vso zadruž
no mehanizacijo. Letos še ni
smo postavljali pogoja za sode
lovanje glede traktorskega ora
nja. Bo pa to nujno prihodnja

temeljitemu delu le, če bo ime
la zagotovljen teritorij. Tam. 
kjer se glede tega ne bodo 
mogli sporazumeti, bo potrebno 
posamezne vasi priključiti kme
tijski zadrugi, ki je za te kra
je najbolj primerna. Morda bo 
tu in tam kdo zaradi tega pre
nehal biti član kmetijske zadru
ge, toda to ni bistveno vpraša
nje. Čim bo z odločbami občin
skih ljudskih odborov določen 
obseg posameznih zadrug, bo 
tudi mnogo laže izvajati per
spektivni načrt našega kmetij
stva.

VRAŠA NJE:  Ali se bodo 
l e to šn ji  po l le tn i  občni zbori  
KZ b is tveno  r az l ik ova l i  od 
ob čn ih  zborov  p r e j š n j i h  let?

ODGOVOR: Da, tu je treba 
omenliti predvsem volitve za
družnih svetov, ki jim bo treba 
nakazati na polletnih občnih 
zborih pravo smer dela, za
družnike pa seznaniti s pome
nom teh družbenih organov.

 -jm

Več mladine v zadružne vrste
Mladina Pomurja se pripravlja na volitve v zadružne svete

Nedavni seji sekretariata OK 
LMS v Murski Soboti je priso
stvoval razen članov CK LMS 
tov. Jake Bogataja in Karla 
Trplana tudi predsednik CK 
LMS tov. Tone Kropušek. Seje 
se je udeleži! tudi predsednik 
OK LMS Maribor tov. Marjan 
Dajčman.

Pretežni del razprave na tej 
seji so posvetili perečim nalo
gam v našem zadružništvu in 
kmetijstvu. Mladinska organi
zacija bo priredila s pomočjo 
organizacij ZK in SZDL ter 
okrajne zadružne zveze vrsto 
predavanj in seminarjev in na 
ta način seznanila mladino z bi
stvom nove uredbe o kmetijskih 
zadrugah, o perspektivnem raz
voju kmetijstva v Pomurju itd. 
Dalje bo mladinska organizaci- 
za vključila čimveč svoiih čla
nov v klube mladih zadružni
kov in v kmetijske zadruge.

Na bližniem plenumu OK 
LMS se bodo pogovorili o pri
pravah na letne konference po 
občinah in osnovnih organizaci

jah. Na tem plenumu bodo tudi 
pregledali dosedanje delo mla
dine v Pomurju in sprejeli na
potke za nadaljnje delo. Po 
končanem plenumu bo seminar

o klubih mladih zadružnikov, o 
zadružnih svetih in nalogah or
ganizacij LMS pri volitvah v 
zadružne svete.
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NOVI BRIGADIRJI IZ POMURJA
Kakor smo že poročali, sta 

trenutno na avtni cesti Za
greb—Ljubljana dve brigadi iz 
Pomurja. Prva je na sektorju 
Domaslovec (naselje M. Pijade), 
druga pa v Šentjurju pri Mirni 
peči (naselje M. Filipoviča). 
Prva, srednješolska, bo ostala 
na delu do 51. avgusta, druga, 
sestavljena iz delavske in kmeč
ke mladine, pa do 50. septem
bra.

Zvedeli smo, da bo okrog 28. 
avgusta odpotovalo na avtno 
cesto nadaljniih 30 mladincev 
iz Pomurja, ki bodo skupno z 
mladino iz liublianskega in no
vomeškega okraia sestavili no
vo brigado. Lahko pričakuiemo. 
da bo mladina iz Pomurja tudi

tokrat izpolnila svojo dolžnost, 
zlasti, ker ima na avtni cesti 
možnost izučiti se za šoferje, 
traktoriste, obiskovati fotoama- 
terski tečaj itd.

Nova vrsta koruze
Na KG Beltinci vzgajajo ko

ruzo, ki naj bi kar najbolj 
ustrezala naš‘m vremenskim 
razmeram in hkraiti dajala ve
lik pridelek. Seme hibriddne ko
ruze smo sicer že dobili od dru
god. želijo pa vzgojiti še ustrez
nejše sorte za naše razmere. 
Pri tem se poslužujejo križanja 
določenih sort z namenom, da 
bi se ohranile najboljše lastno
sti.

PREDSEDNIK TITO
v Velenju, na Koroškem 

in v Mariboru
Predsednik Tito, ki se od po

nedeljka mudi v Sloveuiji, je 
s svojim spremstvom, v kate
rem so bili predsednik Ljudske 
skupščine Miha Marinko, član 
Izvršnega sveta Slovenije Tone 
Bole, generalni major Žeželj in 
drugi, obiskal Velenje, kjer ga 
je skupaj z Velenjčani pričakal 
član Zveznega izvršnega sveta 
Franc Leskošek-Luka. Iz Vele
nja je predsednik Tito nadalje
val pot v Ravne, kjer se je pri
družil tudi podpredsednik Zvez
nega izvršnega sveta Edvard 
Kardelj, nakar so gostje nada
ljevali pot po Dravski dolini, 
kjer so si ogledali hidrocentra- 
lo Vuhred, proti Mariboru.

Povsod se je novica o priho
du predsednika Tita, ki je to
krat prvič obiskal Koroško, na
glo raznesla in prebivalci so 
prirejali svojemu dragemu 
predsedniku in njegovemu 
spremstvu navdušene sprejeme. 
Ko je predsednik Tito prispel 
v Maribor, ga je čakala velika 
množica Mariborčanov. Pred
sednik Tito je s svojim sprem
stvom v Mariboru tudi preno
čil; nato pa si ogledal nekatere 
ustanove in podjetja.

Predsedn ik  danske vlade  
bo ob iskal Jugoslavijo

Predsednik danske vlade in 
zunanji minister Hans Christi
an Hansen se bo mudil na 
uradnem obisku Jugoslaviji od 
25. do 30. avgusta. Razen Beo
grada bo obiskal tudi LR Slo- 
venijo in NR Hrvatsko.

Predsednika Hansena bo spre
jel predsednik republike Josip 
Broz Tito.

Med obiskom v Beogradu mn 
bo podpredsednik Zveznega iz
vršnega sveta Kardelj priredil 
v imenu jugoslovanske vlade 
svečano kosilo in sprejem. V 
času obiska bodo razgovori dr
žavnikov obeh dežel o vpraša
njih, ki so važna za medseboj
ne odnose.

Predsednik Hansen prihaja 
na obisk s soprogo in hčerko, 
spremljali pa ga bodo direktor 
ladjedelnice »Burmeister i Vain« 
Niels Mounck, svetnik in načel
nik tiskovnega urada danskega 
zunanjega ministrstva Sigvald 
Christensen in šef kabineta 
predsednika vlade Krog Me- 
yer.

Prisrčno mladinsko slavje
na Cankovi

PRVO MESTO 
 —  IN PRIZNANJE

Mladina cankovske ob- 
 čine je letos uspešno tek
 movala v počastitev Dne- 

v a mladosti in v tem tek- 
movanju dosegla prvo 
mesto v okraju in peto 
v Sloveniji.

V petek je bilo na 
Cankovi mladinsko slav- 
je. ki je poteklo v pri- 
srčnem vzdušju; ob pri- 
sotnosti nekaterih članov 
CK LMS. predsed. OK 
LMS Štefana Šeruge, 
predstavnikov ObLO in 
občinskih vodstev politič
nih organizacij je pred- 
sednik CK LMS Tone 
Kropošek izročil mladini 
cankovske občine diplo- 
mo in denarno nagrado 
v znesku 10 tisoč din kot 
priznanje za njene tek

movalne dosežke.

Dragi gostje 
m ed nami

P r ič loči posnetki 
kažejo naše drage 
iz seljence med 
nejavnim  obi s k om- 
V gornji vrsti od 
le e proti desni:
Na osrednji 
kulturnoprosvetni 
prireditvi v M ursk i 
S oboti —  Pred 
spomenikom 
prekmu rski n 
kn jiževnikom —  
Na Trgu zmage 
Spodaj: Na se jmu 
spominskih 
predmeetov —  Na 
svečanemu k osilu 
—  V lendavskih 
goricah

leta, kajti strojev ne bo pri
manjkovalo. Seveda bodo mora
li upravni odbori kmetijskih 
zadrug kupiti čim več traktor
jev in traktorskih priključkov. 
Zato so dane vse možnosti v 
obliki posojil.

VRAŠA NJE: I st očasn o  z
a k c i jo  za  j e s e n s k o  se te v  so 
v p a d a  tudi  reo rg a n iz a c i ja  oz i 
roma  r a jo n iz a c i ja  k m e t i j s k ih  
z a dru g .  Ali  j e  b i lo  opaz it i  
n e g a t iv n e  p o jav e  p r i  t e j  r e 
o r g an izac i j i?

ODGOVOR: Reorganizacija 
oziroma rajonizacija kmetij
skih zadrug bi morala bit: že 
končana, vendar je še ostalo pri 
tem nekaj nerešenih vprašanj. 
Upamo pa, da bo rajonizacija 
končana do konca tega meseca. 
Skoda, da zadružniki zapravlja
jo čas z razpravami o rajoni- 
zaciji prav v trenutku, ko bi 
morali posvetiti vso skrb jesen
ski setvi v zvezi s sodelova
njem. Dejstvo je, da bo kmetij
ska zadruga lahko pristopila k



Ustanovitev učiteljišča v Murski Soboti

ZDAJ EDINI USPEŠNI UKREP
za  postopno zmanjšanje fluhtuacije učnih moči iz Pomurja -  Velih odziv kandidatov utemeljuje nujnost formiranja učiteljišča 

v Murski Soboti -  Veliko poslanstvo novega učiteljišča -  Med prijavljenimi velika večina deklet

Poročali smo že. da je OLO Murska Sobota na zadnjem 
skupnem zasedanju obeh zborov sprejel soglasen sklep, da v 
šolskem letu 1958/59 ustanovi v Murski Soboti učiteljišče. 
OLO je s tem svojim sklepom prevzel obveznost, da bo da
jal za učiteljišče že letos in v prihodnje vsa potrebna fi
nančna sredstva za uspešno formiranje, razvoj in delovanje 
te šolske ustanove, ki je za Pomurje nujno potrebna.
Kakor kaže, naj bi v bliž

njem šolskem letu 1958/59 od
prli predvsem 1. razred, v na
daljnjih letih pa naj bi se uči
teljišče v Murski Soboti formi
ralo postopoma za vseh pet 
razredov im naj bi obstojalo vse 
dotlej, dokler to učiteljišče ne 
bi zagotovilo dovolj učiteljske
ga naraščaja za potrebe osnov
nih šol Pomurja.

O  Znano je, da je bil in je 
najaktualnejši problem šolstva 
v Pomurju slaba zasedba učnih 
mest. Ta problem je v Pomur
ju bolj pereč kot v katerem 
koli predelu Slovenije. Po 
opravljenih premestitvah po le
tošnjem razpisu učnih mest je 
postalo to stanje naravnost ka
tastrofalno in za pristojne or
gane nerešljivo vprašanje. Iz 
leta v leto narašča število uč
nih moči, ki zapuščajo šole na
šega okraja, iz leta v leto pa 
prav tako pada število novin
cev, ki jih naš okraj sprejema 
in ki so za Pomurje tudi iz
ključno edino nadomestilo za 
zasedbo nezasedenih učnih 
mest. Samo v šolskem letu 
1957/58 je odšlo 62 učnih moči, 
prišlo pa 22 novincev, v šol
skem letu 1958/59 pa je odšlo 
že 120 učnih moči, prišlo pa le 
14 novincev.

V svojem predlogu oziroma 
utemeljitvi za ustanovitev uči
teljišča v Murski Soboti, posla
ni Svetu za šolstvo LRS, nava
ja OLO med drugim, da znaša 
potreba na vseh osnovnih šolah 
in osemletnih šolah 671 učnili 
močiš trenutno pa je na teh šo
lah 205 nezasedenih učnih mest 
ali 30,5 odst. Fluktuacije uči
teljstva iz Pomurja ne bo moč 
tudi v prihodnje uspešno zavi
rati, ker bodo tudi ob največ
jem prizadevanju vselej živ
ljenjski in delovni pogoji v Po
murju za prosvetne delavce so
razmerno težavnejši kot v osta
lih predelih Slovenije. Ta pro
blem bo moč rešiti edino s po
večanjem dotoka učiteljev no
vincev, toda ne le s poveča
njem njihovega števila, temveč 
primerno na ta način, da bo ta 
bodoči učiteljski naraščaj po 
svojem poreklu izhajal nepo
sredno iz Pomurja, kajti le ta
ki učitelji se bodo laže in bolj 
prilagajali ekonomskim, kultur
nim, življenjskim in delovnim 
pogojem svoje ožje domovine. 
Predvsem to in takšno poslan
stvo naj bi imelo novo učitelji
šče v Murski Soboti d a jati 
mora za Pomurje več učitelj
skega naraščaja po številu, ki

pa naj bi bil po teritorialnem 
poreklu neposredno iz Pomur
ja. Vsekakor je to edini uspeš
ni ukrep, da bi se fluktuacija 
učnih moči iz Pomur ja postopo
ma zmanjšala. Ker takšne vloge 
učiteljišče v Mariboru ni moglo 
do sedaj, niti ne bi moglo v 
prihodnje dovolj uspešno oprav
ljati, je ustanovitev učiteljišča 
v Murski Soboti neodložljiva 
nujnost in ukrep, ki ga zahte
va pereča potreba.

P o  a k c ij i  za v p is  na u č ite lj iš č e  
j e  s lik a  ta k š n a , <la povsem  u p r a v i
č u je  n u jn o s t  fo rm ira n ja  u č ite ljiš č a  
v M u rsk i S o b o ti. Z elo v e lik o  j e  š te 
v ilo  ta k ih , k i se n iso  d o s le j  n ik am o r 
p r i ja v il i  iz  s o c ia ln ih  raz lo g o v . Po 
v p isu  j e  d o s le j  85 ta k ih  (k o n ča li so 
š ti r i  r a z re d e  g im n a z ije  a l i  k a k šn o  
d ru g o  o se m le tn o  šo lo ). D a l je  j e  18 
ta k ih , k i so d ru g o d  o p ra v il i  s p re 
je m n i izp it, p a  so b ili  tam  o d k lo 
n je n i ,  k e r  n i b ilo  z a n je  m es ta  ( ra z 
ne  s tro k o v n e  in in d u s t r i j s k e  šo le). 
Z o p ra v lje n im  sp re je m n im  izp itom  
na u č ite lj iš č ih  d r u g je  so p ra v z a p ra v  
sam o t r i je ,  29 pa j e  ta k ih  d ija k o v , 
k i so o p ra v il i  izp it za v iš jo  g im n a 
z ijo  a l i  d ru g o  s re d n jo  šo lo , k i  pa

se  ž e le  s e d a j  p re š o la ti  na u č i te l j i 
šče  v M u rsk i Soboti.

S k u p n o  j e  te h  k a n d id a to v  155. 
N e k a j j e  ta k ih , k i so že d ru g o d  na 
u č ite lj iš č ih  o p ra v il i  s p re je m n i izp it 
in  so  tam  tu d i  s p re je t i ,  v e n d a r  j ih

ne  k a ž e  v a b iti  iz  o b je k t iv n ih  r a z lo 
gov ( in te rn a t ,  s tro š k i  i td .) .  S p re je l i  
bi iz jem o m a le  ta k e , k i so  po  sv o 
jem  b iv a lišč u  iz M u rsk e  S obo te  a li 
n e p o s re d n e  b liž in e , t e r  t is te ,  k i so 
b ili s p re je t i  na u č ite lj iš č u  Novo 
m esto  in L ju b lja n a ,  k e r  so  b ili  v 
M arib o ru  z a ra d i p rev e lik e g a  š te v ila  
o d k lo n je n i. V sv o ji  v logi S v e tu  za 
šo ls tv o  LRS p o u d a r ja  O L O , d a  nim a 
n a m e n a  u s ta n o v iti  u č ite lj iš č a  v M u r
sk i Soboti le  za to , da  bi v a n j  p re -  
šo la li  m lad in o  iz P o m u rja  z o s ta lih  
u č i te l j i š č , \  tem v eč  ga u s ta n a v l ja  z a 
to , d a  s  tem  po v eča  sk u p n e  k a p a c i
te te  za v z g a ja n je  u č i te ljs k e g a  n a 
ra š č a ja . R a jo n iz a c ija  bi b i la  izv ed 

ljiv a  š e le  v p r ih o d n j ih  šo lsk ih  le t ih , 
in to postopom a.

R a z m e rje  m ed p r i ja v lje n o  m oško 
in  ž en sk o  m la d in o  j e  še  ved n o  z n a 
č iln o , s a j  j e  m ed  135 k a n d id a ti  le  
26 fan to v . N e k a j  j e  m ed p r i j a v l j e 
nim i tu d i s ta r e jš ih  le tn ik o v , k i so 
že  b ili p o k lic n o  z ap o slen i d ru g o d . 
O d sk u p n e g a  š te v ila  p r i j a v lje n ih  j e  
90 k m ečk eg a  p o re k la , iz d e la v sk ih  
d ru ž in  j ih  j e  19, 7 iz  o b r tn iš k ih ,  9 
iz u s lu ž b e n sk ih  t e r  9 u p o k o je n ih  
s ta ršev .

K ot v id im o , z a d o s tu je  š te v ilo  p r i 
j a v l je n ih  za t r i  m očne  o d d e lk e . 
K ončno s lik o  bom o d o b ili  po  o p ra v 
l je n ih  s p re je m n ih  iz p itih . 50 p r i-  
ja v l je n c e v  s p re je m n e  izp ite  že im a, 
razen  k v e č je m u  d o d a tn ih , in  t e  že 
la h k o  sm a tra m o  k o t s p re je te .  D ru 
gega le tn ik a , k o t k a ž e , za  z d a j ne 
bo. O d p r l i  bi ga le  zn ta k š n e  u č e n 
ce, k i so  že u sp e šn o  k o n č a li  V. raz .

g im n a z ije  a li I . ra z . s re d n je  s tro k o v 
ne  šo le  in  b i se  ž e le li  p r e u s m e ri ti .

V p ra š a n je  p ro s to ra  za  z d a j  ne  
bo  n o b en a  o v ira . U č ite ljiš č e  bo  u p o 
r a b l ja lo  p ro s to re  v iš je  g im n a z ije  s 
tem , d a  bo  im el ta  a li  on i ra z re d  
p o p o ld an sk i p o u k . K e r so  v p rv em  
in d ru g em  le tn ik u  le  sp lo š n i  p r e d 
m eti, b odo  p o u č e v a li za  z d a j  p ro fe 
s o r j i  g im n a z ije ,  ta k o  d a  n iso  p o 
tre b n e  tre n u tn o  n o b e n e  k a d ro v s k e  
o k re p itv e .

O d m ev  a k c ije  za  vp is  n a  u č ite 
l ji š č e  j e  b il n a jm o č n e jš i  v biž n j i h  
v aseh  o k ro g  M u rsk e  S o b o te  in p a  p r i 
o tro c ih  š te v i ln e jš ih  d ru ž in  v S p o d 
n jem  P re k m u r ju  in  v  v in ič a rs k ih  
p re d e lih  na d e sn em  b re g u  M ure . 
O g ro m n a  v eč in a  teh  se  p o te g u je  zn 
š tip e n d ije ,  k i j ih  bod o  d o b ili  od  p o 
sam ezn ih  o b č in , n e k a j  š t ip e n d ij  pa 
bo  n u d il tu d i  O L O .

bš

Od 135 n a  186!
Pred zaključkom re

dakcije smo zvedeli, da 
se je  število prijav zvi
šalo na 186. To dokazu
je, kako veliko je zani
manje (in potreba!) za 
ustanovitev učiteljišča v 
Murski Soboti.

VELIKE ORGANIZIRANE

ŠOLE
(Nadaljevanje s 1. strani) 

šolice, vlagali v večje šole, bi 
se ta uspeli nedvomno bolj po
znal. Sredstva se pri nas razbi
jejo in potem ni takega uspeha, 
kot bi bil sicer, če bi imeli več
je šole.

Dalje je tov. Majhen dejal, 
da bo podori misel, da se usta
novi v Murski Soboti učitelji
šče, vsaj za toliko časa, oziro
ma naj obstaja toliko časa, da 
bo tudi na tem področju dovolj 
potrebnega kadra, Zavzel se je 
za veliko mobilizacijo mladin
cev in rekel: »Mi lahko damo 
možnost, da tisti, ki imajo ma
turo in so sedaj drugod, da na
pravijo izpite in se zaposlijo na 
tem področju. Mi imamo po na
ših univerzah mnogi takih štu
dentov, ki študirajo razne po
klice brez pravega veselja in 
bi jih bilo morda preusmerit' 
v to področje dela. Tega vpra
šanja ne kaže reševati dolgo
ročno!«

Ob koncu je govoril tov. 
Majhen o štipendiranju, delitvi 
skladov in materialnih stroškov 
manjšinskega šolstva.

Bliža se dan velikega aeromltlnga v Murski Soboti

OBSEŽNE USTREZNE PRIPRAVE
Obljubljena udeležba letal in letalcev iz Vojvodine, Srbije, Hrvatske In vojaških letal

Na d a n  v e lik e g a  a e ro m itin g a  v 
M u rsk i S obo ti bodo v o z ili v lak i z 
G o ričk e g a  v se  d o  J e z e r  p r i  R a k ič a 
nu , to re j  do  t ja ,  o d  k o d e r  j e  n a j 

b l iž ja  p o t n a  le ta liš č e . T o  j e  b ila  
p rv a  v e s t, k i  sem  jo  t e  d n i s liš a l  v 
so b o šk em  a e ro k lu b u . D o h o d  s c e s te

Padalci na obzorju
p ro ti  B akovcem  bo z a p r t ,  so  my d e 
ja l i ,  k e r  bo  n a  le ta liš č u  te ž k a  te ta  
J u lk a  in la h k o  koga p o h o d i. D e b e 
lo  sem  p o g led a l, to d a  le ta lc i  so  mi 
p o ja s n ili  da j e  » te ta  Ju lk a «  trim o - 
to rn o  tra n s p o r tn o  le ta lo  in  da rab i 
v e lik  z a le t ,  to  p a  p o m en i, d a  bi g le 
d a lc i, k i b i p r ih a ja l i  na le ta liš č e  z 
o m e n je n e  sm e ri,  la h k o  b ili  v n e v a r 
n o s ti. S ic e r  p a  b o  v z le ta lo  to k ra t  iz 
jem o m a  v e lik o  š te v ilo  le ta l  in  ne 
bo  m ogoče na  v sa k o g a r  p a z iti.

L e ta la  bod o  p r ih a ja la  že  n e k a j

d n i p r e d  m itin g o m . P r is p e la  bodo iz 
v seh  s lo v e n s k ih  a e ro k lu b o v  (teh je  
12) v a e ro v le k u .  T o re j  j ih  bom o vi
d e li ,  k a k o  v le č e jo  za se b o j ja d r a l 
n a  le ta la .  T o  bo  v s e k a k o r  ze lo  s li
k o v it  p r iz o r .  L e ta ls k a  zv eza  H rv a tsk e  
j e  o b l ju b i la  u d e le ž b o  a e ro k lu b a  Za
g re b  in  Č a k o v e c , so d e lo v a li  p a  bo
do  tu d i le ta lc i  iz a e ro k lu b a  Vršac, 
k j e r  j e  z v e zn i le ta ls k i  c e n te r  (Voj
v o d in a) in  k j e r  so sam i le ta ls k i  asi, 
t o r e j  z n a n i r e k o r d e r j i .  D o s le j j e  ob
l ju b i la  s o d e lo v a n je  z le ta li  tud i le
ta ls k a  z v e za  S r b i je  in  v o jn o  le ta l
stv o . P o v a b lje n i  so  tu d i  d ru g i,  toda 
vsi s e  še  n iso  o d z v a li. Že to  štev ilo  
o b e ta  več k o t  40 le ta l  v seh  vrst, 
v k lju č n o  z a k ro b a ts k im i  le ta li ,  ki 
b o d o  p o le ta la  v s k u p in a h  in posa
m ič v p o se b n ih  š a lj iv ih  točkah. 
V o jsk a  p a  bo  p o s la la  za  n a d le ta n je  
b re z  p r is ta n k a  na  tem  le ta liš č u , ki 
n i p r im e rn o  zn v o ja š k a  le ta la , 
T h u n d e rb o lth e ,  to r e j  G rom ovnike , 
k o t bi j im  r e k l i  po  s lo v en sk o .

Za v se  to  p a  so  p o tre b n e  obsež
n e  p r ip r a v e .  U re d ite v  v z le tišč a  in 
s la v n o s tn e g a  p ro s to ra , p a  s to jn ic e  za 
j e d i la  in  p i ja č e  in  d ra g o  bo  vzelo 
m nogo č a sa  a li  p a  z a h te v a lo  veliko 
l ju d i .  K ot p r a v i jo  le ta lc i ,  bo tiste 
d n i p re d  m itin g o m  n a  le ta liš č u  nad 
300 l ju d i ,  k i b odo  z a p o sle n i sam o s 
p r ip ra v a m i na m itin g . S ev ed a  bo po
t re b n o  tu d i d o b ro  o z v o č en je , da bo 
n a p o v e d o v a le c  la h k o  n em o ten o  ko
m e n tira l  d o g a ja n je  v  z ra k a  in  po
j a s n je v a l  vse , k a r  bo  za gledalce 
n a  le ta liš č u  n e z n a n e g a  in' pozornosti 
v re d n e g a . V se to  in  sp lo h  leta lstvo  
j e  v z b u d ilo  v e lik o  z a n im a n ja  med 
p o m u rsk im  p reb iv a ls tv o m  in kot 
sm o o b v e šče n i, s e  že  iz ze lo  o d d a lje 
n ih  k r a j e v  z a n im a jo  za  m iting  in 
n a p o v e d u je jo  o b isk  v v e č jih  sku p i
n a h . Po n e p o tr je n ih  v e s te h  se p ri
p r a v l j a jo  na p r ih o d  n a  m itin g  tudi 
p r e b iv a lc i  s o s e d n j ih  o k ra je v .  To ob
v e z u je  so b o šk e  le ta lc e , da  bodo kar 
n a jb o l je  p r ip r a v il i  le ta ls k o  svečanost 
in iz b ra li  r e s  p o m em b en  program . 
T o re j  m ak s im u m  resn o s ti  in p riza
d e v a n ja !  O p o d ro b n o s tih  pa bodo 
m en d a  tik  p re d  m itingom  obvestili 
p re b iv a ls tv o  z le ta k i ,  k i j ih  bodo 
n e k a j  d n i p r e d  m itingom  raz tre s li 
po  vsem  P o m u rju  in tad i dragod. 
S p re m e m b  že z d a j  o b ja v lje n e g a  p ro 
g ram a  n e  p r ič a k u je m o .

Z ače tek  le ta ls k e g a  m itin g a  bo po
te k e l  n e k a k o  ta k o le :  p o le t leta l s 
t ro b o jn ic a m i In zasta v o  leta lske 
z v e ze , z d ru ž e n  z o tv o ritv e n im  pa- 
p a d a lsk im  sk o k o m . N astop i m otornih 
in j a d r a ln ih  l e ta l  z vm esnim i na
s to p i m o d e la r je v . S k o k i padnlcev  z 
z a d rž e v a n je m  (o d p ira n je m  padala 
na  d o lo čen i v iš in i) .  S k u p in sk i skok 
o k ro g  12 p a d a lc e v , n a le t  vo jašk ih  
le ta l  i td .

P o  k o n č a n em  s p o re d u  bo tra d i
c io n a le n  le ta ls k i  p le s  v h o te la  »Zvez
da«.

RADGONA JE PRAZNOVALA
. LETOŠNJEGA OBČINSKEGA PRAZNIKA V RADGONI SE JE UDELE

ŽILO PRECEJŠNJE ŠTEVILO PREBIVALCEV RADGONSKE OBČINE. SLAV
NOSTNI SEJI OBČINSKEGA ODBORA SZDL, OBČINSKEGA KOMITEJA 
ZKS IN OBČINSKEGA LJUDSKEGA ODBORA SO PRISOSTVOVALI RAZEN 
ZASTOPNIKOV SOSEDNJIH OBČIN ŠE ČLAN CK ZKS IVAN REGENT, ZVEZ
NI LJUDSKI POSLANEC I. KREFT IN PODPREDSEDNIK OLO J. SLAVIC.

Po kratkem nagovoru pred
sednika občinskega ljudskega 
odbora Branka Zadravca je 
spregovorila predsednica občin
skega odbora SZDL in ljudska 
poslanka Marija Levarjeva.

V svojem govoru je obudila 
spomin na razmere med vojno 
in na zgodovinski datum 14. 
avgust 1941, ko so v prostorih 
Murske regulacije ustanovil: 
prvi odbor Osvobodilne fronte 
za Radgono. Štirinajsti avgust 
pomeni dan, ko je naš človek 
začel misliti na bodočnost.

O  Kljub velikemu napredku, 
ki smo ga dosegli po vojni, ima
mo še mnogo neizkoriščenih 
možnosti tako v kmetijstvu kot 
v industriji, je dejala tov. Le
varjeva. Radgonska opekarna je 
glede urejenosti med prvimi v 
državi. Uredili smo klavnico, 
urejujemo slatinsko podjetje, v 
letih po vojni smo ustanovili

več podjetij. Kmetijska in vi
nogradniška posestva so obno
vila vinograde in sadovnjake, 
povečala hektarske donose in 
izboljšala živinorejo. Kdor je 
živel nekoč v naših krajih in 
se danes vrača, se čudi na
predku. Ko pa obravnavamo 
dosedanje uspehe, se istočasno 
zavedamo, da bodo potrebni še 
napori, da bo naše življenje res 
tako kot si ga želimo, je pouda
rila tov. Levarjeva.

Zbranim je spregovoril tudi 
ljudski poslanec Ivan Kreft, ki 
je med drugim dejal:

O  »Marsikateremu Radgon
čanu je še živo v spominu raz
stava gradiva NOV leta 1954, 
ki je dokumentirano prikazala 
leta okupacije. Prav Radgonča
nom in tistim Prekmurcem, ki 
niso mogli v krajih ob levem 
bregu Mure vzdržati zaradi po

tujčevanja, gre zasluga, da se 
je zaustavil siloviti val germa
nizacije. Danes se lahko pona
ša Radgona z uspehi. Pevci — 
pionirji so proslavili Radgono 
po vsej državi in izven nje
nih meja, v Radgoni se je raz
vilo živahno kultumo-prosvetno 
življenje.« Ob koncu je tov. 
Kreft zaželel vsem občanom 
uspeh pri nadaljnjem delu.

Po slavnostni seji je bila 
krajša kulturna prireditev, na 
kateri so sodelovali pevci — pio
nirji in godba na pihala. Prire
ditev kot celota je potekla v 
slavnostnem vzdušju.

Temu programu so sledile ga
silske tekme. Nastopila so gasil
ska društva radgonske občine 
in poklicni gasilci iz Maribora. 
Zadnjo točko dopoldanskega 
programa so predstavljale kole
sarske tekme gasilcev.

Pavle  Rapoševe  ni več

Poznali smo jo skoraj vs i . ..  
Ko je pred vojno, po dolgem 
čakanju na službo, bila name
ščena o madžarski oasi Pin
ce, je začela s svojim neumor
nim delom med delovnimi 
ljudmi Prekmurja. Tam, kjer 
so se mnogi bali dela, je ona 
razsipala sooje znanje, soojo 
vero o bodočnost malega, de
lovnega človeka. Zato so da
nes o teh krajih ravno tako 
prizadeti kot njeni soboški 
učenci in znanci. Z ato ni čud
no, da je tudi Stefan Kovač 
našel pot do nje in o njej vne
to sodelavko —  o njenem sta
novanju je bila postojanka —  

in tudi tedaj ni klonila, ko so 
ji odvedli moža o madžarske 
zapore. Živela je za napredek 
in marsikatero težko uro pre
stala za lepšo bodočnost de
lovnega človeka.

V osvobojeni domovini se je 
njena aktivnost še pomnožita, 
znala je najti stik z ženami in 
tako postala znana javna de
lavka. Včasih se je zdelo, da 
je tako neumorna, kot da bi 
se ji nekam mudilo, kot da 
mora še danes vse narediti. In 
morda je slutita. Najprej jo je 
na posteljo priklenila težka 
bolezen: romala je iz bolniš
nice o bolnišnico, ko so Zdrav
niki obupavali, je zmagovala 
njena volja in skrb za druži
no.

Poznati smo jo skoraj d s i . ..  
In nismo mogli verjeti, da je 
ob 42. rojstnem dnevu postala 
žrtev brezvestnega šoferja. Če
prav nismo mogli verjeti —  

vendar je res —  Pavie Rapo- 
ševe ni več.

Velik napredek trgovin v ljutomerski občini

OD POTROŠNIKA ZA POTROŠNIKA
Novi, sodobni lokali, boljša založenost s potrošnim 
blagom, večja izbira in za  1 1 0 0 %  večji blagovni 

_promet kot pred tremi leti
V ljutomerski občini so pred leti izdelali podroben pro

gram obnove trgovskih prostorov in inventarja, da bi tako 
tudi ta panoga gospodarstva imela pogoje za nadainji razvoj. 
Kakor znano, se je prva leta po osvoboditvi odvijala trgovina 
v Ljutomeru in okolici v zastarelih lokalih, ki so jih nekoč 
uporabljati zasebni trgovci, inventar pa je bil v še slabšem 
stanju kot sami lokah.

V ljutomerski samopostrežni trgovini
Dosledno izvajanje omenje

nega programa od leta 1955 do 
danes nam kaže uspešne rezul
tate. Tu velja predvsem omeni
ti lepo urejene trgovske lokale 
podjetja »Merkur« Ljutomer, 
ki je prav s sredstvi občinske
ga investicijskega sklada dogra
dilo, tudi potrebna skladišča in

pred dnevi odprlo nov, sodob
no opremljen trgovski lokal v 
Križevcih. Največji uspeh pa je 
v tem. da so dobili Ljutomerča
ni v okviru tega podjetja sa- 
mopostrežno trgovino, za kate
ro vlada izredno zanimanje pri 
ljutomerskih in okoliških po
trošnikih.

Izredno lepe uspehe je dose
glo tudi trgovsko podjetje »Zar
ja« Ljutomer, ki je v okviru 
izdelanega načrta lepo uredilo 
tri trgovske lokale v Ljutome
ru ter sedaj že pripravlja na
črte za ureditev poslovalnic r 
Stročji vasi in Križevcih.

Trgovsko podjetje »Železni
na« Ljutomer je te dni dokon
čalo obnovo in ureditev trgov
skih lokalov, kar bo omogočilo 
mnogo boljšo založenost s po
trošnim blagom, česar v prejš-  
njih pogojih ni bilo moč doseči, 
vrh tega velja omeniti, da so 
bili urejeni v okviru programa 
še trgovski lokal prodajalne 
usnja v Ljutomeru ter proda
jalne »Peko« in »Borovo«, ka
kor tudi trgovina s sadjem in 
zelenjavo »Jagoda« Ljutomer.

Sadovi uresničevanja progra
ma pa niso vidni samo v lepo 
urejenih lokalih, marveč se ka
žejo tudi v mnogo boljši zalo
ženosti trgovine s potrošnim 
blagom in večji izbiri, tako da 
potrošnikom ni treba iskati bla
ga izven občine. Zaradi tega se 
je blagovni promet trgovine v 
občini povečal glede na leto 
1955 za 100 odst. Omembe vred
no pa je dejstvo, da so razen 
sredstev, ki jih je za izvajanje 
programa trgovine vsako leto 
namenil ObLO, vložili svoje 
prihranke tudi kolektivi podje
tij pod geslom »od potrošnika 
za potrošnika«.

Prav posebej želimo, da bi k 
dosedanjim rezultatom in bo
dočemu programu razvoja trgo
vine, ki je začrtan v  perspek
tivnem načrtu gospodarskega

razvoja občine, izrazili svoje 
mnenje tudi potrošniki, a tud: 
obiskovalci Ljutomera, ki se 
bodo nedvomno pomudili v 
trgovskem lokalu »Samopostrež
ba« Ljutomer. M. Markrab

PRVE PRIJAVE
Pred nedavnim smo poročali, 

da bo prihodnji mesec pričela 
z delom gospodinjska šola v 
Ljutomeru. Že sedaj je opaziti, 
da se za šolo zanima precej de
klet, ki doslej niso imele mož
nosti, da bi se lahko v gospo
dinjstvu strokovno usposobile. 
Marsikatera je ob razpisu spre
menila in preusmerila svoje na
črte za bodočnost. Prošnje in 
prijave za sprejem se kopičijo,

Posnetek z začetnih del na letališču
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Ustavimo se v prijetna senci 
starih kostanjev sredi Veržeja, 
kjer se med jatami gosi podi 
trop kratkohlačnikov ob vsako
dnevni igri. Ti kostanji so sicer 
pristne, toda neme priče tistih 
časov, ko sta še pomenili bese
di tržan in »purga« nekaj, s či
mer se mi mogel ponašati nit: 
vsatk prebivalec Veržeja. Danes 
je vse to s purgami vred nekaj, 
kar ima mesto le še v muzej
skih vitrinah. In če se ob spo-

S te fa n  K lem en č ič  iz D o k le ž o v ja : 
»V edno so  b i le  m ožnosti za  p r ik l ju 

č ite v  h KZ V erže j«

minu na purge nehote nasmeh
neš, ne oskruniš pietete do na
še preteklosti. . .

Kot purge bi poseglo v zgodo
vino Veržeja in okolice s svo-

poslanstvom tudi nekdanje 
Marijanišče, če ga ne hi zgra

dili šele leta 1912. In stara ča
stitljiva šolska zgradba iz leta 
1837. Spomnil sem se enega iz
med mnogih slavnih Veržen- 
cev, slovitega zdravnika Ra
faela usijana, ki se je v ver- 
žejski  šoli seznanil s prvo mod
rostjo. Za marsikoga nezanimi
vo, toda za nas usodno je bilo 
to, da je kot marsikateri Slove
nec kasneje bogatil kulturno 
tradicijo "cesarskega Dunaja",. 
In skoraj ironija: kdor si da
nes ogleda nekdanjo prestolnico 
čmo-žolte monarhije in je vzhi
čen nad bogastvom kulturnih 
spomenikov, se skorajda ne za
veda, da so v tem bogastvu tu
di kapljice znoja in blesteče za
misli naših rojakov, toda iz
gubljene za našo narodno kul
turno zgodovino. In še ena bež
na misel: včasih so bili čez Mu
ro Kruci, danes pa veže kraje

ob obeh bregovih Mure most, 
k: dan za dnem, leto za letom 
posluša »hrupne Mure sopot«, 
most, ki se vzpenja nad našo 
preteklostjo. ..

Veržej. Malo je krajev v Po
murju, ki hi imeli tako svoj
stveno zgodovino. V Osredku, 
neke vrste »predmestju, Ver
žeja, kjer se je pred vojno sti
skalo le nekaj kočic, so bila ne
rodovitna prodnata tla kot na
lašč za porajajoči se kmečki 
proletariat,»če . . .  Da, če ne bi 
prišel po vojni v Osredek bul
dožer, ki je pokopal purge. Nič 
več se ni vedelo — in nikogar 
ni niti zanimalo — kdo ima 
eno, kdo dve in kdo tri »pur
ge«. Stare tržamske pravice, ki 
jih je Veržejcem podelil leta 
1360 »po božji milosti vojvoda 
Rudolf«, so bile »za vse večne 
čase« pokopane.

Danes je osredek živ. Še ne
kaj let in ob novih hišah se bo
do zvrstili vrtovi.

Današnja slika Veržeja je 
vse drugo kot enoličnai Novi 
zadružni dom, ki se sicer ne 
more kosati glede velikosti s 
sosednjim vzgajal iščem, je sre
dišče vsakdanjega življenja. Tu 
so upravni prostori kmetijske 
zadruge, zadružna skladišča in 
tu je dvorana za kulturne pri
reditve im kino.

Kmetijska zadruga v Verže
ju je bila do nedavna najmanj
ša v vsej ljutomerski občini. 
Člane je imela le v Veržeju in 
v Bunčanih, majnše število še v 
Banovcih, na Grlavt, v Kriš- 
tancih, Šalinciih in na Zgornjem 
Krap ju. Toda- zadruga s tako 
majhnim okolišem ni imela 
življenjskega obstanka. Danes 
se je število zadružnikov v Ba
novcih, na Grlavi, v Krištan-

cih in v Šalincih znatno pove
čalo, tako da je občinski ljud
ski odbor te vasi izločil dz oko
liša KZ Križevci in jih dodelil 
kmetijski zadrugi Veržej.

Govoril sem z marsikaterim 
zadružnikom o tej priključitvi. 
Bili so taki, ki so želeli v ‘Ver

ze- še več pa je bilo takih, ki 
so mi na to vprašanje odgovar
jali: »Zakaj bi presedlali, ko 
pa imamo v kmetijski zadrugi 
Križevci čiste račune. In konč
no — Verženici so pilrgari«.

Kmetijska zadruga Veržej je 
dosegla v prvem polletju 44 
milijonov dinarjev orometa, do- 
čim znaša plan prometa za vse 
leto 63 milijonov dinarjev. Do
bička je bilo v prvem polletju 
čez 3 milijone.

Te dni so pričeli urejat; na 
železniški postaji mostno tehtni
co, kupili so novo mlatilnico in 
dva traktoria znamke »Deutz« 
in »Ferguson«. Zadruga ima 
fudi precej močan živinorejski 
odsek, ki ga že dolga leta vodi 
Miha Šoštarič. Letos so spet na
ročili v Črncih 12 svinj. Ple
mensko živino prodajajo kme
tovalcem v okoliških krajih, 
pravzaprav po vsej Sloveniji.

*

Stari, dobri most na Muri, če
prav trhel, dobro služi svojemu 
namenu. Od jutra in pozno v 
noč ropotajo po mostnicah ko
lesa kmečkih voz. Tu in tam se 
ustavi ob ograji kak pešec ali 
kolesar in opazuje razpenjeno 
vodo. Malo je dni v letu, da na 
mostu ne bi srečal kakega ri
biča iz Veržeja, Murske Sobote, 
Ljutomera.

In še več. »Ko so v Veržeju 
urejevali kinodvorano, so se za 
to potegovali tudi Dokležovča- 
ni.« Tako mi je dejal zadruž
nik Franc Gregor iz Dokležov
ja. »Takrat smo želeli tudi to, 
da bi se priključilo Dokležovje 
h KZ Veržej, toda v Veržeju 
so imeli pomisleke. Baje zaradi 
nekega primanjkljaja v dokle- 
žovski zadruzi, ki pa je bil iz
terljiv. Sem vedno za to, da iz
ginejo zadnje razlike med ljud
mi to in onstran Mure.«

Še isti dan sem srečal Štefana 
Klemenčiča, predsednika kra
jevnega odbora v Dokležovju. 
Govorila sva o vsakdanjih stva 
reh in končno o zadrugi. »Pri
ključitev Dokležovja h KZ Ver
žej je možna, toda tudi naši za
družniki morajo biti v uprav
nem odboru zadruge,« je pribil 
ob koncu razgovora.

Torej, tudi tukaj, med ljud
mi so potrebni mostovi, mosto

vi, ki jih gradita čas in življe
nje, sicer počasi, vendar hitre
je, kot so jih stoletja podira
la ...

Sonce je razbelilo prašno ce
sto. Iz ozke ulice, kjer so se hla
dile v prijetni senci visokih 
jagnjedi dokležovske hiše, je 
prikorakal možakar. Pod paz
duho mu je bingljal boben. 
Ustavil se je sredi ceste in z 
vajeno roko udaril ob opno. 
"Ka so Tunčekova Urša eden 
lame zgubili". Od Sligeta do Čar
nih mlak. Štcri ga najde, naj 
ga nazaj da ...« In malo kasne
je n a  mostu, kier sem srečal 
Ropoševega Frančeka, ribiča ilz 
Veržeja, kako je »ponujal« ri
bam črve. »To pa je vrag pa 
loš, ka ne b; nekaj doba,« je 
ves poten vzkliknil, ko je pri
vlekel ribo iz motne vode.

Krncev že dolgo ni več, toda 
ostale so o njih pripovedke. 
Življenje teče kot voda v Mu
rini strugi, neugnano in silovi
to. Ljudje obeh bregov Mure 
se vsak dan srečujejo, vsad dan 
prehajajo čez Muro, pa bi naj 
imeli pri skupnem delu še po
misleke zaradi »piirg« in še

marsičesa, kar je pokopano 
»devet klafter globoko«.

F rn n c  G re g a r, D o k ležo v je : »Smo 
ved n o  za te sn o  so de lovan je«

»To p a  j e  v ra g  pa loš k a  n e  bi 
n e k a j  doba«

P og led  na  O sre d e k , p r e d m e s tje  V e rž e ja

Ljutomersko mlekarno obnavljajo
Potrebno bi bilo še primerno skladišče

Zaradi tega, ker je mlekarna 
v Ljutomeru nujno potrebna, se 
je kolektiv na zahtevo mero
dajne inšpekcije odločil, obnovi
ti poslopje in izpopolniti ter 
modernizirati strojni park. Za 
obnovo, ki so jo začeli letošnjo 
pomlad, so dobili 20 milijonov 
dinarjev kredita. Razen tega 
bodo vložili še lastna sredstva. 
Potrebno pa bi bilo še primer
no skladišče za zorenje raznih 
vrst sira in podobno. Ker ima 
Pomurje najugodnejše prilož
nosti za razvoj živinoreje, ki se 
vedno bolj širi, je obnova tem

večjega pomena in bo po ob
novitvi lahko precej izboljšala 
in povečala proizvodnjo, ki že 
sedaj slov: po svoji kakovosti.

Ljutomersko mlekarno so 
zgradili med okupacijo, zato ni 
več ustrezala sedanjim načelom. 
Največja nevarnost je bila za
radi električnega toka, kajti 
kabli so na nekaterih mestih 
že tako prepereli, da so ogro
žali varnost. Ljutomerska mle
karna zbere dnevno približno 
10.000 litrov mleka. Od tega 
dajejo pretežno večino kmetij
ska gospodarstva, kot n. pr.

Črnci, im sicer približno 35001. 
Prizadevam si zvišati to količi
no še za 1000 litrov.

-st-

V sako  po m lad  z acv e to  no IravnLkih  p r i V e rž e ju  n a r c i s e . . .

NESREČA
Dvanajstletni Franc Flisar iz 

Borejec je peljal s kolesom v 
cekarju več steklenic slatine. 
Med potjo ga je neki drug 
fant prevrnil s kolesa. Padel je 
in se na črepinjah močno pore
zal na desni roki ter potolkel 
na nogah. Prepeljati so ga mo
rah k zdravniku.

SMELO IN KORISTI OBETAJOČE PREMIRANJE NA VG LJUTOMER

Za zmanjšanje pridelovalnih 
stroškov premirani vsi delavci

O  L ju to m e rsk o  V in o g rad n išk o  go
sp o d a rs tv o  j e  z n a n o  š iro m  po  Slo
v e n iji  k o t  so lid n a  g o sp o d a rsk a  o r 
g a n iz a c ija  z u re je n im  p o s lo v a n je m , 
to re j  n e  sam o  po  k a k o v o s tn ih  in 
sv e to v n o  z n a n ih  v in ih , k i j ih  p r i 
d e lu je jo  za  d o m ač e  in tu d i in o zem 
sk o  t rž išč e ;  ta k e g a  s lo v esa  p a  si p o 
sestv o  ne  bi m oglo  p r id o b iti ,  k l ju b  
v ab ljiv im  e tik e ta m  na  b n te l jk a h  s 
p r is tn im  »L ju to m erčan o m « , če  n e  bi 
tu d i n a  z n o tra j  im elo  ta k o  o rg a n i
z ira n e g a  p r id e lo v a ln e g a  p ro ce sa , da 
ta u č in k o v ito  p o d p ira  n jeg o v o  z u n a 
n je  u v e lja v lja n je .  N a p o sestv u  je  
vse b o lj  o č ite n  n a p re d e k  po  z a d n ji 
re o rg a n iz a c iji ,  k o  so  se  t r i  v in o 
g ra d n išk a  p o se stv a  v  s lik o v iti  l ju to 
m ersk i o k o lic i z d ru ž ila  v m an jš i v in 
sk i k o m b in a t.

USTREZNA
ORGANIZACIJA DELA

Na p o se tv u  se  že  o d  v sega  z a č e t
k a  m očno z a v ed a jo , d a  so  v e č ji  p r i 
d e lo v a ln i usp eh i nem ogoči b rez  
u s tre z n e  o rg a n iz a c ije  d e la , p r ila g o 
je n e  n jih o v im  k o n k re tn im  raz m e ra m  
in m e n ta lite ti  l ju d i .

P o se s tv o  so  r a z d e lil i  n a  več d e 
lovišč . V sak o  de lo v išče  u p r a v l ja  ena 
p r id e lo v a ln a  s k u p in a . S e d a j  im a jo  
sedem  v in o g rn d n išk o -sa d ja rsk ih  in 
eno  p o l je d e ls k o -ž iv in o re js k o  sk u p in o . 
Izven  te h  s k n p in  d e la jo  še  k le ta r j i .  
V saka  s k u p in a , k i š te je  o k ro g  40 d e 
lav cev , im a tu d i sv o j u p ra v n i  o d b o r

z d o k a jš n jim i p rav ic a m i, k i  so j ih  
u z a k o n ili  v p ra v il ih  p o d je t ja .  K n ji
g o v o d sk o  e v id e n c o  n ad  d e lo v išč i v o 
d i jo  c e n tra ln o  na  o p ra v i.

VEDNO POPOLNEJŠE 
NAGRAJEVANJE

O rg a n iz a c ija  d e la  ni n a  p o sestv a  
n e k a j  s ta t is t ič n e g a , k a r  n a j  bi za 
v ed n o  o b v e lja lo , m arv eč  p ro ce s , k i 
g a  n e n e h n o  p ro u č u je jo  in tu d i do-

p o ln jn je jo  z nov im i iz k u šn ja m i. To 
j e  z la s ti  p o tre b n o  še  z a te g a d e lj ,  k e r  
j e  z o rg a n iz a c ijo  d e la  v m arsičem  
tu d i p o g o jen o  u s tre z n o  n a g ra je v a n je  
d e la v c e v .

N a p o sestv u  so že  le ta  1953 začeli 
n a g ra je v a ti  z a p o slen e  p o  d e lo v n i 
s to r i ln o s ti ;  teg a  n a g ra je v a n ja  n iso 
p o z n e je  u k in il i ,  m arv eč  so ga še 
d o p o ln je v a li ,  k a j t i  iz k u š n je  so po
k a z a le , d a  so ga d e lav c i s p re je l i  z 
z a d o v o ljs tv o m , s a j  so  za  v e č ji  d e 
lovni n č in e k  v red n e m  d e lo v n em  ča 
su  d o b iv a li tu d i b o ljš e  p lač ilo .

PO ENOTI PRIDELKA
Za lani započeto nagrajevanje 

po enoti pridelka je bilo po
trebnih precej izkušenj, saj bi 
slabos pripravljeno nagrajevanje 
lahko povzročilo veliko nego
dovanje in nezadovoljstvo v de
lovnem kolektivu. Gospodarska 
škoda bi bila krajna posledica. 
Do tega pa ni prišlo, nasprot
no: ob končanem obračunu se 
je za tako nagrajevanje brez 
oklevanja opredelila večina de
lavcev, pa tudi gospodarski 
uspeh posestva je bil znatno 
ugodnejši kot prejšnja leta.

O  Že pri sestavljanju pride
lovalnega načrta namreč pred
vidijo za vsako parcelo, ko
likšno količino pridelka bo lahko

dala ob normalnih prideloval
nih razmerah, pri povprečnem 
delu in letini. Pri takem oce
njevanja sodelujejo tudi de
lavci na svojih deloviščih. Oce
nitev mora biti kar najbolj 
realna, saj vpliva tudi na za
služek delavcev, torej ne sme 
biti v škodo posestva ali zapo
slenih delavcev.

KOT NA SVOJEM POSESTVU
Delavci pač zaslužijo toliko 

več, kolikor je večji pridelek 
nad ocenjenim povprečkom; ta
ko nagrajevanje jih je prived
lo do tega, da delajo sedaj kot 
na svojem posestvu. Konec je 
nepotrebnega prigarijaštva, mar
več pride v poštev le še stro
kovno svetovanje, kako naj de
lo bolje opravijo, da bodo 
lahko več pridelali.

Mesečne prejemke obračuna
vajo delavcem po opravljenem 
delu in jih izplačajo kot akon
tacijo, ob kraju leta pa sestavi
jo za vsakega delavca končni 
obračun na osnovi količine in 
kakovosti doseženega pridelka, 
upoštevajoč pri tem razne okol- 
nosti (vremenske nezgode, ka
kovost zemljišč in nasadov), ki 
so dobro ali slabo vplivale na
potek pridelovalnega procesa.

OTIPLJIV GOSPODARSKI 
UČINEK

O Pri obračunu plač po eno
ti pridelka za lansko leto so se 
povečali prejemki delavcev po

vprečno za 16 odst. Temu 
ustrezno je moralo pridobiti 
koristi tudi gospodarstvo; nje
govi strokovnjaki ugotavljajo, 
da so se občutno zmanjšali pri
delovalni stroški: s približno 
enakimi stroški, ki so jih imeli 
pred leti za 20 hi vina na enem 
hektaru, so lani pridelali že 
30 hi vina.

Že samo ti skromni podatki 
prepričljivo kažejo na še ne po
vsem izkoriščene možnosti, ki 
jih lahko z dobro organizacijo 
dela in ustreznim nagrajeva
njem tudi v vinogradništvu 
obrnemo v korist občutne po
cenitve pridelovanja, kar se bo

slej ko prej moralo poznati tu
di v cenah naših priznanih vin.

KORAK NAPREJ: 
PREMIRANJE

V večletni praksi so si na po
sestvu pridobili že toliko izku
šenj, ki so potrdile vrednost in 
gospodarsko upravičenost dose
danjega nagrajevanja, da so se 
lahko letos odločili že za širše 
uveljavljanje premiranja v de
lovnem kolektivu. Tako bodo 
odslej dobivali premije vsi fi
zični delavci in ne samo stro
kovnjaki. Osnovni pogoj za 
premiranje bo zmanjšanje pri
delovalnih stroškov. Ob dobri 
evidenci nad prihranki materi
ala in zmanjševanjem dragih 
stroškov, poudarjajo strokov
njaki, bo ta ukrep prinesel še 
večje rezultate k splošnemu 
prizadevanju posestva za zniža
nje pridelovalnih cen kakovost
nim vinom.

O  Širše uveljavljanje premi
ranja za zmanjšanje proizvod
nih stroškov je prav gotovo 
smel ukrep, ki naj ne bi ostal 
zakoličen zgolj v mejah ljuto
merskega Vinogradniškega go
spodarstva, marveč ga kaže 
uveljaviti tudi v drugih gospo
darskih organizacijah, seveda v 
skladu z njihovimi specifičnimi 
pogoji in razmerami.

Pomladi — rez . . .

. . . jeseni — trgatev
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ZADRUŽNI KADRI
Ko sem nedavno tega bil priča 

razgovora nekega upravnika zadruge 
s kmetovalci — kramljali so o pri
delovalnem sodelovanju — mi je po
stalo dokaj razumljivo, zakaj pri tej 
važni gospodarski akciji že kar pre
več stopicamo na mestu. Prepričal 
sem se namreč, kako malo vedo 
ljudje, ki bi morali dnevno posre
dovati zadrnžnikom prepričljive in 
nedvoumne odgovore na vprašanja, 
ki jih slednji zastavljajo glede kon
kretnih oblik sodelovanja s svojo za
drugo. Zadružniki so svojega uprav
nika naravnost vprašali, kako kon
kretno izgledajo stvari v zvezi s pri
delovalnim sodelovanjem in kakšen 
hektarski donos n. pr. bo zadruga 
jamčila pri pšenici italijanskih sort, 
če bi prišlo do sklepanja pogodb. 
Upravnik je kajpada izbral najlažjo 
pot in se kratkomalo izmuznil z iz
govorom, češ da imajo pri tem
glavno in zadnjo besedo kmetijski
strokovnjaki.

Kako pa je s kmetijskimi stro
kovnjaki, se v zadrugi lahko pre
pričaš brez posebnih težav; nimajo 
nobenega strokovnega človeka, iz 
središča pa se prikaže strokovnjak 
komaj enkrat ali dvakrat na leto,
pa še tedaj večinoma zato, da opravi 
na terenu določeno nalogo.

Kdo naj torej pojasnjuje zadruž
nikom najnovejše ukrepe v kme
tijstvu, če pa ni blizu nikogar, na 
katerega bi se ljudje na terenu 
lahko obračali po nasvete? Ob 
takšnem »brezzračnem prostoru« med 
akcijskimi načeli in prakso sc pač 
ne moremo čuditi, če teren često
krat odpove. Sicer ne storimo nič 
novega, knjii to je že stara, a še 
vedno prisotna tema naših razprav
ljanj, ko Skozi prizmo tega primera 
še enkrat aktualiziramo problem za
družnega kadra v Pomurju. A takih 
zadružnih upravnikov, ki se ne vedo 
obračati« v kmetijstvu, imamo v na

ši pokrajini nedvomno še kar pre
cej 1

nedvomno je tudi v tem ironija, 
da se je to pripetilo prav v zadrugi, 
v kateri se že nekaj časa s pravca
timi porodnimi krči odločajo za šti
pendiranje mladega človeka, ki bi že 
Čez eno ali dve leti prišel v zadrugo 
kot strokovnjak, dasi ima zadruga 
sredstva za tako štipendiranje in so 
povrhu vsega tudi pogoji, ki jih po
stavlja prosilec, zanjo zelo ugodni. 
Menda ni treba posebej poudarjati, 
kdo se najbolj npira štipendiranju; 
ugotoviti je moč, da zadružniki prav 
gotovo ne.

Strokovno boljšega zadružne
ga kadra si resda ne bomo 
mogli ustvariti čez noč, niti ga 
ne bomo mogli uvoziti,. Za za
družni kader moramo prven
stveno poskrbeti sami. Tega 
nam ne bo težko dosečk ko bo
mo z ustrezno politiko štipendi
ranja in drugim dolgoročnim 
prizadevanjem na tem področ
ju bolj dosledni, zlasti še zato 
ne, ker se tudi razpoloženje na 
podeželju vse bolj nagiba v prid 
kmetijskim strokovnjakom, ka
tere želijo kmečki ljudje več
krat srečati v svoji sredini. Z 
ustanovitvijo dveletnih kmetij
skih šol v Rakičanu in Pod- 
gradju se odpirajo realne mož
nosti, da bomo lahko prav 
kmalu osvežili vrste zadružnih 
upravnikov in vodij pospeševal
nih odsekov, ki morajo biti 
glavni pobudniki- doslednega 
operativnega uresničevanja 
družbenih obveznosti v zadruž
nih organizacijah, predvsem še 
iz teh obveznosti izvirajočih 
ukrepov v kmetijstvu.

Realne možnosti za pridobitev 
boljšega zadružnega kadra mo
ramo izkoriščati že letos dosled
no in načrtno, da bodo rezulta
ti tega prizadevanja čim,prej 
otipljivi na podeželju.

S. K.

O " p o m u rs k e m  le to v išču "  n a  o to k u  K rk u

Ugodni vtisi iz B aške
KAKOR SMO ŽE POROČALI, JE LETOS USPELO KOMISIJI ZA ODDIH PRI 
OKRAJNEM SINDIKALNEM SVETU V MURSKI SOBOTI ORGANIZIRATI 
LETOVANJE V BASKI OB MORJU. RAČUNAJO, DA BO DO 1. SEPTEMBRA 
LETOVALO OKROG 500 ČLANOV SINDIKALNIH PODRUŽNIC IZ POMUR
JA. DO 10. AVGUSTA JE BILO V BAŠKI VSEGA 198 LJUDI NA LETNEM

ODDIHU
naredili vsak dan krajše izlete 
v bližnjo okolico.

Omeniti je treba, da je bilo 
poskrbljeno tudi za primemo 
razvedrilo. Vsaka skupina je 
imela družabno prireditev. V 
bližini Baške so taborili Zagreb
čani, s katerimi so se naši ljud
je kaj hitro sporazumeli. Mari
ja Fujsova je ob koncu izrazi
la željo, da bi uredili prihodnje 
leto šotorišče nekje drugje. 
»Tako bomo imeli priložnost 
ogledati si druge kraje ob na
šem Jadranu. Posamezniki so 
kritizirali hrano, loda splošna 
ugotovitev je, da je bila hrana 
dobra, okusna in obilna,« je še 
dodala.

»VESELI ME, DA SMO 
USPELI«

Tako nam je dejal tov. Be- 
loglavec, predsednik komisije

za oddih pri OSS in upravnik 
campinga v Baški. Po mnenju 
tov. Beloglavca je bilo zelo 
uspešno sodelovanje med ta
borniki in med domom Daneta 
Šumenjaka, kjer so se taborni
ki hranili. »Prav pa bi bilo, če 
bi se pričeli pripravljati na 
prihodnjo sezono že takoj v je
seni. Potrebno bi bilo sporazu
meti se s predstavniki večjih 
podjetij v Pomurju glede sred
stev, saj je treba urediti kuhi
njo, kupiti še nekaj šotorov itd. 
Zdi se mi, da so kolektivi pre
malo poskrbeli za to, da bi le
tovalo v Baški še več delavcev. 
Za prihodnje leto bi bilo pri
memo, da bi omogočili v posa
meznih podjetjih najboljšim 
delavcem, kot nagrado, bivanje 
v skupnem letovišču. Za pri
hodnje leto bo treba poiskati 
primeren kraj, seveda s pri
memo okolico. Vse to bo mo
goče doseči s skupnimi napori. 
Lahko rečem, da v Baški kot 
upravnik nisem imel pravih po
čitnic zaradi obilice skrbi, toda 
veseli me, da nam je uspelo 
urediti prijetno letovanje vsem 
300 članom sindikata.«

Se je  čas za 
oddih v Baški

Komisija za oddih pri 
OSS Murska Sobota ob
vešča delovne ljudi Po
murja, da se jim nudi 
ugodna priložnost leto
vanja v Baški na otoku 
Krku pod že znanimi 
pogoji od 1. do 10. sep
tembra t. L Vsi, ki se še 
mislijo prijaviti, naj to 
store do 27. avgusta t. I. 
na naslov: Komisija za 
oddih pri OSS Murska 
Sobota. Bivanje o domu 
Daneta Šumenjaka za
gotovljeno!

Poučna ekskurzija 
po Jugoslaviji

Društvo kmetijskih inženir
jev in tehnikov v Murski Sobo
ti bo organiziralo za svoje čla
ne poučno ekskurzijo po Jugo
slaviji; nad 50 kmetijskih stro
kovnjakov iz Pomurja bo 24. 
avgusta odpotovalo v Srbijo, 
Makedonijo in kosovsko-meto- 
hijsko oblast, kjer si bodo 
ogledali več modernih kmetij
skih kombinatov, plantažnih 
saidovniakov, vinogradov, vzor
no obdelanih melioriranih zem
ljišč itd. ter proučili delovanje 
tamkajšnjih kmetijskih zadrug, 
družbenih posestev, sadjarskih 
skupnosti in drugih kmetijskih 
organizacij. Na jugu se bodo 
mudili okrog sedem dni.

Poučne ekskurzije se bo ude
ležil tudi naš sodelavec, ki bo 
po povratku o njej tudi po
drobno poročal.

s

POMURSKI ABSOLVENTI 
KMETIJSKIH ŠOL 
BODO DOBILI 
SVOJE DRUŠTVO

Na pobudo DKIT v Murski 
Soboti nameravajo že letos v 
jeseni ustanoviti v Pomurju 
posebno društvo, v katerega 
naj bi se včlanili absolventi 
nižjih kmetijskih šol iz vse po
krajine. Še pred ustanovnim 
zborom bodo v večjih središčih 
slicali posvetovanja s kandidati 
in jih pridobivali za sodelova
nje v društvu.

Glavni namen društva bo, da 
bo zbralo v svojih vrstah vse 
absolvente nižjih kmetijskih 
šol, jih organizaci;sko povezalo 
in pridobilo za napredno gospo
darjenje pod okriljem kmetij
skih zadrug, kakor tud; za in
tenzivnejše sodelovanje pri uve
ljavljanju sedanjih aktualnih 
ukrepov v kmetijstvu. Pri tem 
bo uživalo tudi potrebno pod
poro društva kmetijskih inže
nirjev in tehnikov, saj bodo v 
tem pogledu poskrbeli tudi za 
ustrezno organizacijsko pove
zavo obeh društev.

s

Pomurski otroci v Baški — morje, zrak, sonce. . .

Sezona dopustov se bliža h 
koncu, zato smo povprašali po
sameznike, ki so prebili del let
nega dopusta v tem lepem kra
ju ob obali Jadrana, kakšne 
vtise je naredilo nanje »po
mursko letovišče« ob morju.

Razveseljivo ie dejstvo, da je 
letovalo v Baški precejšnje šte
vilo delavcev.

»BIL SEM PRESENEČEN«,
tako je odgovoril na vprašanje, 
kakft mu je ugajalo v Baški, 
Franc Poredoš, uslužbenec Na
rodne banke v Murski Soboti. 
»Moji spomini na Baško so ze
lo prijetni. Hrana je bila od
lična, saj smo dobil; dnevno po
leg glavnih obrokov dvakrat 
malico. Presenetilo me je tud: 
to, da smo dobili gumaste blazi
ne, ki so jih bili — razumljivo 
— najbolj veseli otroci.«

»ODLOČIL BI SE ZA
ŠOTOR«
Zvedeli smo, da nekateri čla

ni sindikata niso šli v Baško 
zato, ker bi morali bivati v šo
torih. Zato smo zastavili Štefa
nu Pečku, delaven iz soboške 
Panonije, ki se je pred dnevi 
vrnil iz Baške, vprašanje, ka
ko se je počutil v šotoru. »Ce bi 
imel na izbiro šotor ali sobo, bi 
se odločil za šotor,« je dejal to
variš Peček,

Suhe  in prašne ceste  
v Ljutomeru

Ljutomerske ceste so pogosto 
suhe in Drašne, zato je dokaj 
neprijetno srečanje peščev z 
avtom ali drugim motornim vo
zilom. Ker ima:o na razpolago 
voz, bi lahko po notrebi poškro
pili ceste vsak dan ali tudi več
krat na dan in ta neprijetnost, 
v obliki zdravju škodljivega 
prahu bi bila 'brž odstranjena. 
Hudomušni Ljutomerčani pravi
jo, da škropijo ceste običajno 
pred dež:em.

Morda pa bodo le uvideli po
trebo im odpravili tudi to ne
prijetnost. -os-

Enako nam je dejal dr. Gru- 
škovnjak iz Lendave. Po nje
govem mnenju je kar prijetno 
zamenjati za nekaj časa sobo 
s šotorom, seveda, če so šotori 
tako udobno urejeni kot v Ba
ški. Priporoča pa, da bi dajali 
tudi v bodoče tročlanski druži
ni četvorčke, petčlanski druži
ni šestorčke itd. Na vprašanje, 
ali je pripravljen tudi prihod
nje leto preživeti del dopusta 
pod šotori, je tov. Gruškov- 
njak dejal, da je pripravljen, 
pa naj bo to kjerkoli ob ja
dranski obali. Pripomnil pa je, 
da mu je najbolj všeč Sloven
sko Primorje, kjer je nekoliko 
manj vetrov.

Tud; Marija Fujsova iz To
varne perila "Mura" v Murski 
Soboti nam je zatrjevala, da je 
b vanje pod šotori prijetno. 
Ugajalo ji je tudi to, da so Dom Daneta Šumenjaka v Baški

Pod šotori ob morju
Pionirji iz Pomurja na taborjenju " Sutjeska"4 v Črni gori
Koncem julija je odpotovalo na taborjenje v Črno goro 

9 pionirjev iz Pomurja. Pred seboj so imeli dolgo pot, saj so 
šele po 45-urni vožnji z vlakom in ladjo dospeli v Petrovac 
ob črnogorski obali. Vso pot so pionirji prestali zelo dobro ter 
se po 28 urah prijetne vožnje po morju izkrcali v Petrovcu 
na moru.

V tem mestecu ob morju je 
svet za varstvo otrok republike 
Črne gore uredil prijetno ta
borišče za 60 pionirjev iz vseh 
naših republik. Naših 8 pionir
jev se je razmestilo v novem 
šotoru osmercu, edino pionirko, 
ki je prišla z njimi, pa so takoj 
Obkrožile pionirke iz Bosne in 
Hercegovine ter jo vzele v svoj 
šotor. Ze proti večeru prvega 
dne je vladalo med pionirji iz 
Črne gore, Srbije, Bosne ter 
Slovenije prijateljstvo, kar se 
je odražalo v igri in sprošče
nem pogovoru. Pomurski pionir
ji so kar dobro govorili srbo

hrvaški, čeprav se v šoli še ni
so dosti učili tega jezika. Skr
beli so tudi za zabavo, saj je 
bil eden naših pionirjev kmalu 
središče vse družbe ter skrbel 
za šalo in smeh. Posebno so se 
mu smeiali, ko je govoril v 
svojem prekmurskem narečju, 
katerega niso kdove kaj razu
meli, a so iz smeha naših pionir
jev razbrali, da je zopet pove
dal nekaj duhovitega. Nasled

njega dne so pripotovali še pio
nirji iz Makedonije. Potovali so 
kar štiri dni in s tem »preko
sili« tudi naše pionirje. Le pio
nirjev iz Hrvatske še ni bilo, 
čeprav so imeli najbliže, saj so 
bili v bližini Petrovca v svojem 
taboru, iz katerega bi se naj 10 
pionirjev priključilo taboru 
»Sutjeska« Črne gore.

Trije tedni bivanja pod šoto
ri, kopanja v prijetnem mor
skem zalivu, ob dobri hrani in 
izletih v bližnje in daljnje kra
je bodo našim pionirjem hitro 
minili ter se bodo zopet znašli 
doma pri svojih starših, ki jih 
že z veseliem pričakujejo.

V.

P rs te  lev e  ro k e  si j e  n a  skobelj- 
nem  s tro ju  m očno p o šk o d o v a l 29-let- 
n i A n to n  M egla  iz D rak o v ec .

Z d re v e s a  j e  p a d la  6 -le tn a  Verica 
P o to č n ik  iz N eg o v e  in  si zlom ila 
d esn o  p o d le h t  te r  p o šk o d o v a la  levo 
k o len o .

V s e  v e č  p r o m e t n i h  n e s r e č  
v P om u rju

Zaradi vse večje motorizacije 
v Pomurju beležimo iz leta v 
leto več prometnih nesreč, med 
katerimi se na žalost končajo

nekatere celo s smrtnim izidom. 
Kljub stalnemu opozarjanju 
prometnih organov na previd
nost v vožnji saj tudi naše ce
ste niso v takem stanju, da bi 
dovoljevale velike hitrosti, šte
vilo prometnih nesreč očitno 
raste.

Šofer elektroinštalacijskega 
podjetja "Blisk" v Soboti, Kolo- 
man Flegar, se je prav zaradi

prehitre vožnje in precenjeva
nja zmogljivosti motornega ko
lesa pred dnevi smrtno ponesre
čil na cesti, ki ne dovoljuje ta
ke hitrosti.

Iz istega razloga — prehitra 
vožnja — se je nedavno pre
vrnil pred vasjo Skakovci v ja
rek jeep. Šofer in sovozač sta 
bila hudo poškodovana, na 
avtomobilu pa so ocenili škodo, 
ki presega 100 tisoč dinarjev.

Zaradi eksplozije prednje 
desne gume se je v vasi Černe- 
lavci prvrn il v jarek 3-tonski 
vojaški kamion. Na vozilu je

škode za okrog 50 tisoč dinar
jev, vendar je voznik ostal le 
lažje poškodovan.

11-letna Helena Pojbič iz 
Lendave je z dvokolesom ne
previdno prečkala cesto. Sreč
nemu naključju je pripisati, da 
ni prišlo do večje nesreče, ko 
je zavozil vanjo tovornjak, ki 
ji je poškodoval samo kolo. 
Starši, ki dovolite svojim otro
kom vožnjo na cesti ne pozabi
te jih opozarjati na nevarnosti, 
ki jim groze na cesti zaradi ne
poznavanja prometnih predpi
sov!

NESREČE IN NEZGODE
Težak tram je padel na desno no

go 57-letnega Franca Mavriča iz Rin- 
četove grabe in mu jo zlomil.

S hleva je padel 74-letni Peter 
Viher iz Stare ceste ter si zlomil 
desno roko v ramenu.

S kolesa je padel 9-letni Bela Ca- 
huk iz Križevec v Prekmurju in si 
močno poškodoval desno koleno.

S hruške je približno deset me
trov globoko padel 10-letni Anton 
Lasbaher iz Iljaševcc in dobil več 
hudih poškodb s prelomi kosti.

Brana je padla na levo nogo 10-

letnega Franca Markoviča iz Ceza- 
njevec ter mu prizadejala hudo ra
no.

Na cesti jg spodrsnila 33-letna 
Ana Renko iz Branoslavec in padla 
v obcestni jarek ter si zlomila levo 
podkolenico.

Z lestvice je padel štiri metre 
globoko 40-letni Janez Kerec in si 
zlomil levo nogo.

S koso je po nesrečnem slučaju 
prizadel hudo rano 25-letnemu Jane
zu Kremplu iz Orehovskega vrha 
njegov sosed.

Z arad i m alo m arn o s ti  — v ja r e k

Predvojni vzpon soboškega tenisa?
Ž iv a h n e  p r i p r a v e  z a  u r e d i t e v  s o d o b n e g a  i g r i š č a

V Murski Soboti je bil tenis 
pred vojno močno uveljavljena 
športna igra, saj ne kaže pre
zreti, da je soboška teniška 
sekcija takrat imela več vrhun
skih igralcev, med njimi tud; 
državnega prvaka dr. Nemca, 
Ervina Kerčmarja, ki se je ce
sto meril v tej igri z jugoslo
vanskimi »asi« itd. Med vojno 
im vsa leta po njej je bilo za
tišje, ki so ga šele v zadnjem 
času pretrgale živahne pripra
ve za ponovno ureditev sodob
nega teniškega igrišča — glav
ni pobudnik te akcije je ravna
telj soboške ESŠ tov. Goljev- 
šček — in ustanovitev teniške 
sekcije.

Igrišče bodo uredili na sta
rem prostoru, ki je zato še 
vedno primeren in bo zahteval 
tudi manj investicijskih sred
stev, kot če bi za to izbrali 
drugo mesto. Računajo, da jih 
bo ureditev igrišča veljala 
okrog 150 tisoč din; največ bo
do izdali za ograjo. Nabiralna 
akcija, ki so jo organizirali v ta 
namen, je uspešna, saj so mno
ga podjetja, ustanove in ObLO 
doslej prispevali že precej sred
stev, pobudniki pa se nadejajo, 
da tudi drugod, kamor bodo še 
potrkali na vrata, ne bodo na
leteli na nerazumevanje. Ure
ditev igrišča je namreč osnovni 
pogoj za ustanovitev teniške 
sekcije, ki bo prav gotovo kma-

Elektrifikacija je v občin; Grad še vedno v središču po
zornosti, Drogovi so že pripravljeni, prav tako transformatorji 
zazidalni, v Otovcib pa je že urejeno omrežje. Pričakujejo, da 
bo daljnovod od Mačkovec do Kuzme kmalu v gradnji. Doslej 
je ta daljnovod že trasiran.

Na sliki: Elektrifikacijski odbor pri gradnji transforma
torja pri Gradu.

lu zaživela in omogočila tud: 
cenejšo nabavo potrebnih rikvi- 
zitov, ki so sicer dokaj drag: in 
zategadelj težko dostopni posa
meznikom.

Za ta šport je v Murski So
bot; veliko zanimanje, tako med 
bivšimi veterani kot mladimi 
športniki, zato se mu ob ustrez-
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nem organizacijskem delova
nju in treniranju igralcev obeta 
v prihodnosti ugoden kakovost
ni vzpon, morda celo enak pred
vojnemu. Ta pa bi bila za na
še okrajno središče pomembna 
pridobitev na športnem področ
ju.
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V dveh dneh: dve prometni nesreči
P r v a : s sm rtnim  izidom

V torek proti večeru se je na 
ovinku pri križu v Črnskih me
jah (med Mursko Soboto in Ti
šino) pripetila težja prometna 
nesreča, ki je terjala življenje 
ugledne prosvetne in družbene 
delavke ter matere štirih otrok 
— Pavle Rapoševe. * 

Ponesrečenka se je v družb' 
svojega moža, , najmlajšega 
otroka in znancev peljala na 
dvokolesu iz Murske Sobote 
proti Tišini, pravilno po desni 
strani cestišča. Za njo je pripe
ljal tovornjak, last ind. podjet
ja »Tališ« iz Maribora. Vozilo 
je upravljal šoferjev pomočnik 
Alojz Bohanec, ki nima za ta 
posel nobenega vozniškega do
voljenja in je brez strokovnega 
izpita, tudi za nižjo kategorijo

vozača, šofer C kategorije Mir
ko Lešniik, ki ima pravilno voz
niško dovoljenje za upravlja
nje takega vozila, pa je sedel 
ob nesreči kraj njega v vozilu.

Na omenjenem ovinku je ka
mion močno zavil v desno in 
prj tem zadel v pokojnico, jo 
podrl in peljal dalje čez njo, 
toda tako, da kolesa niso šla čez 
telo. Ponesrečenka je bila ta
koj mrtva od težkih poškodb, 
ki jih je dobila, ko jo je kami
on podrl s prednjim delom. 
Bližnji iz njenega spremstva so 
ji takoj priskočili na pomoč, to
da zaman ; zaprepaščeni so lah
ko ugotovili samo tragično po
sledico te prometne nesreče.

Preiskava se nadaljuje in 
vzroke nesreče še ugotavljajo.

D ru g a : z lažjim i poškodbam i
Včeraj dopoldne se je pripetila 

na križišču pred hotelom »Zvezda« v 
Murski Soboti druga prometna ne
sreča, ki je na srečo zahtevala pri 
žrtvi samo lažje telesne poškodbe.

Gospodinja Terezija Luk (po do
mače Hajdinjakova) iz Cankarjeve 
ulice 51 se je pripeljala z dvokole
som z ulice Stefana Kovača na ome
njeno križišče. 2e, ko je bila na kri
žišču, je pripeljal za njo po Titovi 
cesti Bogo Jagodič, uslužbenec ObLO 
Morska Sobota, in se z motornim ko
lesom zaletel v dvokolo, na katerem 
se je peljalo Lukova. Zaradi trčenja 
je Lukova padla na cestišče in do
bila lažje poškodbe na glavi, moto
rist po se je, ne da bi se posebno 
pozanimal za ženico na tleh (oči
vidci pravijo, da jo je celo nadrl, 
češ, to imaš, da boš znala drugič vo
ziti), odpeljal z motornim kolesom 
dalje proti Mariboru, da bi se tako 
izognil takojšnji preiskavi na lica 
mesta in morebitni analizi krvi.

Ugotovljeno je, da je krivec pro
metne nesreče izključno motorist, ki 
bi moral pri vožnji popolnoma upo
števati prednost kolesarke na križi
šču, saj je ona tedaj že bila tam, 
ko je on privozil za njo. Pričevanje

očividcev pa tudi kaže, da se je v 
odnosu do ponesrečenke izkazal 
kot brezvesten in nečloveški, saj bi 
bilo v danem primeru od njega pri
čakovati, da bo zaustavil vozilo im 
pomagal ponesrečenki.

*
O V zadnjem času — kof že 

poročamo na drugem mestu — 
smo bili v Pomurju priče že 
večjemu številu prometnih ne
sreč, izmed katerih so se neka
tere končale s tragičnimi posle
dicami: smrtjo ponesrečencev. 
Naši delovni ljudje se zato po
vsem upravičeno sprašujejo, 
kdaj bo konec brezvestnosti vo
začev na naših prometnih ce
stah, kdaj bo konec dvijih vo
ženj in drugih nevarnosti za 
ljudi in družbeno imovino?

Zahteva, da je treba najstrož
je kaznovati krivce, je v naj
bolj drastičnih primerih (s 
s mrtnimi posledicami) zatega
delj povsem umestna in v skla
du s čustvovanjem našega mir
nega prebivalstva, ki mu pač 
ne more biti vseeno, ali se bo v 
prihodnosti še sploh lahko po
čutilo varno na naših cestah.

Poroke in rojstva od 9. do 16. 
avgnsta 1958.
Poročila sla se: Franc Horvat in 

Marta Balažič, oba iz Crnelavec.
Rodile so: Bariča Zadravce iz Lipe, 

dečka; Karolina Serd iz Tišine, deč
ka; Gizela Flisar iz Brezovec, de
klico; Terezija Štajner iz Rožičkcga 
vrha, deklico; Terezija Donša iz Ba- 
kovec, deklico: Helena Godina iz 
Pečarovec, dečka; Magdalena Zrin- 
ski iz Rakičana, deklico; Antonija 
Gomboc iz Pertoče, deklico; Marija 
Gelt iz Lipe, deklico; Anica Alec iz 
Selišča, dečka; Marija Knaus iz 
Kuzme, deklico, in Alojzija Vohar 
iz Dokležovja, dečka.

MURSKA SOBOTA -  od 22. do 24. 
avgusta ameriški barvni film- 
»Kleopatra«; od 26. do 28. avgusta 
(italijanski film: »Hči polka«.

GORNJA RADGONA -  od 20. do 
21. avgusta ameriški barvni film: 
»Ne kot tujec«; od 23. do 24. av
gusta ameriški barvni film: »Koc
kar iz Misisipija«; od 27. do 28. 
avgusta ameriški film: »Obzirni 
kapetan«.

LENDAVA - od 22. do 24. avgusta 
zabavni ameriški film: »Tarzan v 
puščavi«; od 26. do 27. avgusta 
ameriški film: »Bistre glave«.

LJUTOMER — od 23. do 24. avgusta 
ameriški film: »Kockar iz Misisi
pija«; od 27. do 28. avgusta ame
riški film: »Znano ji je, kaj ho
če«.

KRIŽEVCI PRI LJUT. -  od 23. do 
24 avgusta italijanski film: »Kruh, 
ljubezen in ljubosumnost«.

VERŽEJ — 23. in 24. avgusta ameri
ški film: »Maščevalci«.

CEPINCI — 24. avgusta »Tajnost 
opuščenega vrta«.

Nedelja, 24. avgusta 1958.
Dr. Lea Talanyi-Pfeifer, stanuje 

v Krekovi ulici.
Ordinira v splošni ambulanti od 

8. do 12. ure, v nujnih primerih po
poldne in ponoči na stanovanju.

NOČNA DEŽURNA SLUŽBA

od 25. do 31. avgusta 1958.
Dr. Miloš Borovšak, stanuje v 

Kolodvorski ulici — novi blok.

PROSTOVOLJNI KRVODAJALCI

od 11. do 16. avgusta 1958.
Ljudmila Cmor iz Murske Sobote, 

tretjič; Barbara Vajnc iz M. Sobote, 
drugič; Jožefa Borovič iz Kroga in 
Vera Jenko iz Rakičana, obe dru
gič; Ana Džuban, Terezija Skraban, 
Helena Kranjec, Gizela Černetič, Te
rezija Sumenjak, Marija Šebjan, Si- 
donija Domonkoš, Helena Vlaj, He
lena Skrilec, Helena Budja in Ka
tarina Bošnjak, vse iz M. Sobote; 
Alojzija Karaš in Vilma Košar, obe 
iz Petanjec; Vera Horvat, Vera Je- 
lenovec, Alojzija Hegediš in Helena 
Horvat, vse iz Kroga; Marija Novak 
in Marija Cahuk, obe iz Bakovec;,, 
Vera Bežan iz Vanča vesi, Rozalija 
Jakob iz Lipovec, Helena Nemec iz 
Polanc in Helena Šebjan iz Brato- 
nec. Vse tovarišice so zaposlene v 
tovarni perila »Mura« v M. Soboti.

Svojo kri je darovala tudi Ana 
Horvat iz Crnelavec.

N e d e lja , 24. av g u s ta  — J e rn e j  
P o n e d e lje k  25. av g u s ta  — D ra g o rad  

T o re k , 26. a v g u s ta  — P e ru ša  

S red a , 27. av g u s ta  — Z la tko  
Č e tr te k , 28. av g u s ta  — A vguštin  

P e te k , 29. av g u s ta  — B oleslav  

S obo ta , 30. av g u s ta  — M aša

V globoki žalosti sporočamo, da nam je včeraj tra
gični slučaj ugrabil zvesto in požrtvovalno tovarišico

Pavlo Ropoša - Novak
vzorno učiteljico-mater

Pogreb bo v četrtek 21. avgusta 1958 ob 17. uri :z 
žalne veže tukajšnjega pokopališča.

. Slava njenemu spominu!

„Murska Sobota, 20. avgusta 1958.

Učiteljsko društvo, M. Sobota

GIP GRADIS
grad b en o vodstvo Ljubljana

potrebuje za svoja stavbišča v Ljubljani

večje število  gradbenih delavcev
s takojšnjim nastopom dela.

V p o š t e v  p r i d e j o :  zidarji, tesarji, železokrivci in 
nekvalificirani delavci.

Skupine ali posamezniki naj se javijo v personalnem od
delku gradbenega vodstva v Ljubljani, Bohoričeva ml. 28.

Komisija zn štipendije pri ObLO Beltinci razpisuje naslednje
štipendije:
3 ŠTIPENDIJE za študij na VPŠ, skupina matematika-fizika,
10 ŠTIPENDIJ za študij na učiteljišču.

Prošnje je vložiti v 15. dneh po objavi razpisa na ObLO 
Beltinci. Prošnji je priložiti prepis zadnjega šolskega spričevala 
oz. potrdila o položenih izpitih, potrdilo o prejemanju otroške
ga dodatka (višina OD). Kandidati iz tlrugih občin še potrdilo 
o prem oženjskem  stanju staršev.

Po roku prispele prošnje se ne bodo upoštevale.
0-747

Ob bridki, tragični izgubi našega dragega sina, brata  
in svaka

Kolomana Flegar
se iskreno zahvaljujemo kolektivoma podjetij »Bliske im 
»Rafimusc ter članom AMD za izrečeno sožalje itn daro
vano cvetje. Prav tako izrekamo zahvalo V9em, ki so 
v težkih urah z nami sočustvovali, darovali vence, cvetje 
im g a spremili na njegovi zadnji poti.

Lemerje, 14. avgusta 1958.
Globoko žalujoča družina Flegar 

in ostalo sorodstvo

I N D U S T R I J A  Ž IČ .  P R O I Z V O D O V

ŽICA - L ju to m er
r a z p i s u j e  

JAVNO LICITACIJO
prodaje osnovnih sredstev, med katerimi je tudi tovorni avto
mobil znamke »FORD«, nosilnosti 3 t, 6-valjčni, v dobrem stan- 
nju.

Licitacija se bo vršila v prostorih podjetja »ŽICA« Ljuto
mer dne 1. septembra 1958 od 8. do 12. ure.

Prednost nakupa imajo: ustanove, podjetja ter zadruge.

Vsem, ki ste ob prerani, tragični izgubi našega dragega, 
nikoli pozabljenega sina in brata

BELE HORVATA
uslužbenca sanitarnega inšpektorata 

pri ObLO, Ptuj
izkazailii poslednjo čast, s e  prisrčno zahvaljujemo. Naj- 
iskreneje se zahvaljujemo Vsem, ki so mu nudili prvo 
pomoč ter ga prepeljali v soboško bolnišnico. Posebno 
se zahvaljujemo primariju dr. Vrbnjaku, tov, Debelakovi 
in tov. Titanu ter zdravnikom mariborske bolnišnice, ki 
so storili vse da bi mu rešili mlado življenje. Toplo se 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, dobrim sosedom, poseb
no Norčičevi im Gjergjekovi družini za iskreno pomoč, 
vsem vaščanom Nemčavec, sodelavcem in prijateljem iz 
Ptuja za prelep venec im ganljiv poslovilni govor, du
hovniku g. Hariju za poslovilne im tolažilne besede, vsem 
darovalcem krasnih vencev in cvetja ter vsem, ki so 
z nami sočustvovali v najtežjih urah, nam izrazili so
žalje ter ga spremili na poslednji poti.

Nemčavci 16. avgusta 1958.
Žalujoča družina HORVAT

Komisija za sklepanje in odpovedovanje delovnih razmerij 
pri podjetju Eelektro Maribor-okolica, Maribor, Heroja Tomši
čeva ulica 2,

r a z p i s u j e
za obrat Murska Sobota delovno mesto

b la g a jn ik a  (b la g a jn ič a r k e )
P o g o j i :  Zaželjena popolna srednja šola. Plača po tarif

nem pravilniku. Pismene prošnje vložiti pri Elektro Maribor- 
okolica, obrat Murska Sobota, do 25. t.m.

0-751

ZABAVNI D EL RA D G O N SK EG A  SLA V JA  . . .

KONJSKE DIRKE,
nogometna tekma in tradicionalno, 
da ne rečemo, obvezno ljudsko ra
janje ob taki priložnosti, so tvorili 
popoldanski zabavni del programa. 
Tega mikavnega podaljška, ki je 
trajal pozno v noč, so se udeležili 
številni meščani, mnogo gostov pa je 
prišlo tudi iz bližnje in daljne oko
lice praznično odetega mesta ob Mu
ri.

Nedvomno se je udeležilo največ 
Ijndi priljubljenih konjskih dirk, ki 
so privabile na radgonski hipodrom 
nad 1000 gledalcev, saj je bil že sam 
spored konjskih dirk zelo pester in 
konkurenca dokaj ostra. Kasaški 
konji naših znanih rejcev iz Prleki
je, Maribora in Ptuja so se pomerili 
v sedmih dirkah: štirih enovprežnih 
(VII. enovprežna dirka je bila za
radi nediscipliniranosti nekaterih 
tekmovalcev razveljavljena), dveh 
dvovprežnih in eni galopski dirki. 
Posebno zanimiva je bila V. eno
vprežna dirka seniorjev, starih nad 
50 let. Za 80 let starega Mavrina iz 
Ljutomera, ki je tudi dirkal v tem 
»pomlajenem« moštvu, pomeni ta 
vožnja nedvomno pravcati podvig.

Rezultati dirk: (prva tri mesta)
I. DIRKA »KMETIJSKO GOSPO

DARSTVO CRNCI« — enovprežna 
za 2 letne kasaške konje: 1. Joško 
Slavič, Bunčani (Pluton) 2. Mirko 
Rajh, Stara nova vas (Dobri) 3. 
Alojz Klemenčič, Bučani (Sladka).

II. DIRKA »SLOGA GORNJA 
R D j ONA« — enovprežna vožnja 
za 3—12 letne kasaške konje: 1. 
Ludvik Slavič, Grabe (Finita), 2. Jo
že Hercog, Maribor (Cicero), 3. 
Franjo Tancer, Maribor (Curka).

III. DIRKA »POSLOVNA ZVEZA 
GORNJA RADGONA« — ravna ga
lopska dirka za 3—12 letne konje, 
last JLA, LM in raznih klubov za 
konjeniški šport: 1. Drago Golob, 
KK Maribor (Jolana) 2. Marjan Rad- 
vič, KK Ptuj, (Idol), 3. Miroslav 
Cvetko, KK Maribor (Kosmet).

IV. DIRKA »KMETIJSKA ZADRU
GA GORNJA RADGONA« — eno
vprežna vožnja za 3 letne kasaške 
konje: 1. Ivan Pirher, Lenart (Geta), 
2. Joško Slavič, Stara nova vas (Pro
ga) 3. Ludvik Slavič, Grabe (Fakin).

V. DIRKA »OBČINSKI LJUDSKI 
ODBOR G. RADGONA« — eno
vprežna vožnja za 3—12 let stare 
kasaške kon* (svobodni handicap): 
1. Joško Slavič, Bunčani (Finita) 2. 
Ivan Pirher, Lenart (Geta), 5. Anton 
Sukič, G. Radgona (Cirma).

VI. DIRKA »VINOGRADNIŠKO 
GOSPODARSTVO RADGONA« — 
dvovprežna vožnja za 3—12 letne 
kasače: 1. Jože Hcrpog, Maribor 
(Cirma — Cicero), 2. Franc Zitek, 
Bnčcčovci (Cvetka-Tulipa), 3 .Ludvik 
Slavič, Grabe (Santa-Frajlica).

VIL dirka — enoprežna vožnja za 
3—12 letne kasaške konje je bila 
razveljavljena.

Tudi na nogometni tekmi med do
mačim moštvom iz Radgone in nogo
metaši iz Sladkega vrha ni manjkalo 
navdušenih navijačev. V prvem pol
času se domače moštvo ni moglo vi
hrati in je prejelo gol, toda v dra

gem delu tega prijateljskega sreča
nja so domačini dokazali, da ni do
bro zobati češenj z njihovo borbeno 
enajstorico — seveda, če so igralci 
v formi. Zarodi netočnega strelja
nja na nasprotnikova vrata pa so sa
mo izenačili in postavili končani re
zultat 1:1.

Ce omenimo za zaključek še ve
černo ljudsko rajanje in obložene 
mize z rujnim buteljčnim vinom in 
dobrim prigrizkom v pritličnih pro
storih doma TVD »Partizan« — lahko 
rečemo, da so Radgončani počastili 
svoj peti občinski praznik zares do
stojno. Skoda le, da organizatorji 
niso predvidevali tako Innožične 
udeležbe na družabnem večera in je 
mnogo gostov ostalo brez prostora. 
Vsekakor bi se bolj obnesel piknik 
pod milim nebom

SPET PRIZNANJE 
ZA LJUTOMERSKEGA 
KASAČA

Preteklo nedeljo je bil na 
dirkališču v Stožicah pri Ljub
ljani XXXI. jugoslovanski ka
saški derby. V derby vožnji je 
zmagala Libojka, last kobilarne 
Turnišče s časom 31,8/km. Dru
ga je bila Punčka, last Alojza 
Jureša iz Ljutomera s časom 
32,1/km.

Letošnji derby je ponovno 
pokazal vrline ljutomerskega 
kasača, saj so bili konji ljuto
merske vzreje zmagovalci na 
vseh, razen na dveh derbyjih 
po vojni.

VREMENSKA NAPOVED
za čas od 22. do 31. avgusta.
V tekočem tednu bodo prešle 

Slovenijo obilne padavine, obe
nem se l»o močno shladilo s sne
gom po visokih gorah. V pri
hodnjem tednu bo zopet v 
glavnem lepo vreme in postop
no topleje, a dvakrat se priča- 
kuie krajevne ali kratkotrajne 
padavine, in sicer okoli 27. in 
31. avgusta.

POMURSKI VESTNIK
Iz d a ja  č aso p isn o  in za lo žn i
ško  p o d je t je  » P om orsk i tisk« 
v M arsk i Soboti — D ire k to r  
in odg o v o rn i n red n ik  Jože 
V ild — U re d n iš tv o : Mu rsk a  
S obo ta . S te fnna  K ovača 16 —
— T elefo n  |W  — U p rav a : M. 
S obo ta . K o c ljev a  uolica 7 — 
T e le fo n : 51 -  O g lasn i in n a 
ro čn išk i o d d e le k : S te fan a  Ko
vača 16 — T elefo n  138 — N a
ro čn in a : č e tr tle tn a  100. p o lle t
na 200, ce lo le tn a  400 d in a r je v . 
N aroč. za ino zem stv o  1000 din
— R okopisov  ne v račam o in
ne o d g o v a rja m o  z n n je  — T ek . 
račnn  p ri K om unaln i b an k i, 
M. S obo ta , š te v ilk a  603 - 7 0
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— T isk  P o m o rsk e  t is k a rn e  v

M orsk i Soboti

GROZDJE Z BRAJD prodam ali za
menjam za čevljarski stroj. Vpra
šati: Lutverci 1. M-738

POSESTVO, 2,5 ha z gospodarskim 
poslopjem, takoj vseljivo, pro
dam. Srečko Čolnik, Dobravco 17, 
p. Orehova vas pri Maribora.

M-739
POSESTVO s sadonosnikom in vino

gradom prodam. Vprašati: Rožički 
vrh št. 84, p. Videm ob Ščavnici.

M-740
VEČJO DRVARNICO, ŠUPO, upo- 

rabno za garažo, proda: Gasilsko 
društvo Mlajtinci, p. M. Sobota.

M-742
POSESTVO do 6 ha z dvostanovanj

sko hišo in gospodarskim poslop
jem, prodam. Vprašati: Veržej 
št. 32. M-743

OTAVO BO PRODALA NA LICITA
CIJI dne 24. avgusta Skrilec Ka
rolina iz Amerike — v Nemčav- 
cih. Istočasno se prodaja hiša z 
gospodarskim poslopjem in 7 ha 
zemlje. Informacije: Kuhar Vik
tor, Puconci.

M-748
UGODNO PRODAM OSEBNI AVTO, 

znamke »Skoda 1500«. Ljudmila 
Hiti, Maribor, Cankarjeva 16.

M-757
DOBRO OHRANJENO OMARO za 

obleko prodam. Naslov v uprnvi 
lista M-760

RUMENO JOPICO (žensko) sem iz
gubila od Slomškove ulice do Ti
tove na Lendavsko ulico. Pošte
nega najditelja prosim, da jo vrne 
na o asni oddelek, proti nagra
di. M-753

VABIMO vas na svečano pro- 
slavo ob priliki priključitve 
električnega toka v Domanj- 
ševcih. ki bo dne 24. avgusta 
1958 ob 9. uri pri Pocak Dezi- 
deriju.

Po končani proslavi plesna 
veselica.

Elektrifikacijski odbor 
Domanjševci

IŠČEMO dobre družine, ki so 
pripravljene sprejeti v rejo in 
oskrbo otroke različne starosti 
in spola. Javite ObLO — odsek 
za zdravstvo in socialno varstvo, 
Murska Sobota.

Trgovsko podjetje »KRKA«
v Gor, Petrovčah 

sprejme moškega
VAJENCA

kateri ima veselje do trgovine 
z mešanim blagom. V poštev 
pride le tisti, ki živi in stanuje 
na našem območju, ki je kon
čal osemletko ali 4 razrede 
gimnazije z odličnim ali prav 
dobrim uspehom, je zdrav in 
pošten.

Nastop v uk 1. septembra. 
Prijave poslati na gornji na
slov do 26. avgusta 1958.

OBVESTILO
Obveščamo vse cenjene od

jemalce, da ne sprejemamo več 
naročil za opeko letošnje pro
izvodnje, ker je vsa razproda
na.

Uprava opekarne 
Puconci

GOSPODINJSKO POMOČNICO za 
8 ur dnevno nujno išče tričlan
ska družina. Naslov v upravi li
sta. M-765

SPREJMEM PECARSKEGA VAJEN
CA. Stanovanje in hrana v hiši. 
Anton Zaman, pečar, Noršinci 21 
pri Ljutomera.

SPREJMEM KONJARJA, plača do
bra, vsa oskrba doma. Ponudbe 
pošljite na naslov: Minka Sršen, 
Limbuš. M-745

GOSPODINJSKO POMOČNICO z 
znanjem kuhe sprejme štiričlan
ska družina. Nastop službe t. sep
tembra. Naslov v upravi lista.

M-754

To D . STEFANEC Francu, 
kelp. pomočniku, in  tov. MEN
CINGER Danici, uslužbenki, 
vse najboljše na novi življenj
ski poti želi

Kolektiv
"Panonijet" M. Sobota

ZIDARJE IN DELAVCE
sprejmemo v stalno zaposlitev. Hrana in samsko stanovanje 
na razpolago v zidan! stavbi. Na razpolago je tudi zaščitna 
delovna obleka. Nastop službe možen takoj.

Gradbeno podjetje » G R A D I T E L J «  
Ljubljana. Šmartinska c. 64/b (zadnja 

tramvajska postaja Žale)
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Zadovoljive ugotovitve
Že v začetku nad 500 pogodb o pridelovalnem sodelovanju

Okrajni ljudski odbor in 
občinski ljudski odbori so 
sprejeli na svojih sejah per
spektivne načrte gospodarske- 
ga razvoja. Najvažnejši del 
teh načrtov obsega razvoj 
kmetijstva, kjer moramo dose
či do leta 1961 za 50 odstotkov 
večjo proizvodnjo. Glavno de
lo pri povečanju kmetijske 
proizvodnje morajo opraviti 
kmetijske zadruge, ki imajo 
na razpolago neomejena kre
ditna sredstva pri banki.

Delno so kmetijske zadruge 
pristopile k  tej akciji že spo
mladi, saj so razdelile več kot 
30 vagonov prvovrstnega se
menskega krompirja tako, da 
mora kmet vrniti za vsakih 
100 kg krompirja 200 kg mer- 
kantilnega blaga. Tisti kmetje, 
ki so ta krompir posadili, lah
ko danes z veseljem ugotav
ljajo, da bodo z lahkoto vrnili

dvojno težo semena in še jim 
bo ostalo več krompirja, kot 
bi ga imeli, če bi sejali staro 
seme.

Drugo tako akcijo so orga
nizirale kmetijske zadruge pri 
setvi koruze. Dobile so seme 
hibridne koruze, za katero so 
strokvonjaki trdili, da da veli
ko več pridelka kakor naše do
mače sorte. Ker je treba dati 
hibridni koruzi veliko več 
gnojil, zlasti umetnih, so šle 
zadruge o sodelovanje (koope
racijo), in sicer na ta način, 
da je dala zadruga poleg se
mena še zadostne količine 
umetnih gnojil, kmetovalec pa 
odstopi zadrugi za to 20 od
stotkov celotnega pridelka ter 
ji tako plača seme, umetna 
gnojila in strokovnjaka, ki je 
pravilno odmerjal doze umet
nih gnojil. Danes že lahko z 
gotovostjo ocenimo pridelek 
hibridne koruze. Trdimo lah
ko, da bo dala hibridna koru
za vsaj 50 odstotkov več pri
delka kot naše dorjiače sorte. 
Kmetovalci, ki so sli o sode
lovanje z zadrugo pri hibrid
ni koruzi, se lahko smejejo, 
saj bodo dobili veliko več, kot 
bi imeli brez sodelovanja.

Zadnji čas sklepajo o kme
tijskih zadrugah pogodbe o 
sodelovanju pri pšenici. Tudi 
to je akcija za povečanje pri
delkov.

Strokovnjaki so že dalj časa 
ugotavljali, da dajejo italijan
ske sorte pšenice zelo velike 
pridelke, seveda, če jih oskr
bujemo. Preskrbeli smo za
dostne količine semena teh 
sort pšenice. Naloga kmetij
skih zadrug je, da to seme po
sejemo. Posevku italijanske 
pšenice na enem hektaru je 
treba dodati najmanj 1200 kg 
različnih umetnih gnojil. Smo 
pa prepričani, da noben kme
tovalec ne bi dal takšne koli

čine umetnih gnojil, zato so se 
zadruge dogovorile, da semena 
italijanskih sort pšenice ne 
dajo nikomur, ki ne bi naredil 
vsega, da doseže tako velik 
pridelek. Pripravljene pa so 
vse kmetijske zadruge skleniti 
s kmetovalci pogodbe, tako da 
dajo zadostno količino umet
nih gnojil in opravijo osa važ
nejša dela, kot je oranje, setev 
itd., seveda, če kmetovalec to 
želi. Kmetovalcu semen in 
gnojil ne treba plačati, mar
več si ob žetvi celotni pride
lek razdelita s kmetijsko za
drugo, kot je to določeno o 
pogodbi.

V glavnem se sklepajo po
godbe o dveh načinih delitve 
pridelka.

Prvi način je ta, da zadruga 
zajamči kmetovalcu tisti pri
delek, ki ga je imel zadnja tri 
leta in če bo pridelek pšenice 
znašal do 3000 kg na hektar.

Če je imel na primer kmeto
valec v zadnjih treh letih po
vprečje 1500 kg pšenice na ha, 
dobi od zadruge tudi sedaj 
1500 kg. Če pa bo pridelek 
večji od 3000 kg na ha, kar je 
glede na dosedanje uspehe pri 
italijanski pšenici verjetno, si 
razdelita višek nad 3000 kg 
kmetovalec in kmetijska za
druga tako, da od tega viška 
odbijeta najprej 25% za stro
ške strokovnjakov, ki so pri 
delu pomagali, ostanek pa de
lita tako, da dobi polovico 
kmetovalec, polovico pa za
druga oziroma drugače, če se 
tako dogovorita. Ta način je 
za kmeta zelo ugoden, saj mu 
zadruga zajamči njegov po
vprečen donos, pa če kaj zra
ste ali ne. Razen tega kmet ne

da semena, niti umetnih gno
jil. Vsak količkaj razgledan 
kmetovalec si bo hitro z raču
nal, če se mu tako sodelova
nje izplača ali ne.

Drugi način delitve dohod
ka —  za kgterega so se že od
ločili posamezni kmetovalci —  

je ta, da do 3000 kg pšenice na 
hektar dobi celotni pridelek 
kmetovalec, ki plača zadrugi 
d  blagu ali z denarjem vse 
njene stroške (seme, gnojila, 
delo, zavarovanje in določen 
odstotek za obresti in akumu
lacijo). Če pa je pridelek več
ji od 3000 kg na hektar, pa si 
delita kmetovalec in zadruga 
pridelek podobno kot o prvem 
primeru. Drugi način je bolj 
primeren za tiste kmetovalce, 
ki so že dosegali prejšnja leta 
visoke hektarske donose in so 
prepričani, da bo pridelek 
najmanj 3000 kg rta hektar.

Pri sklepanju pogodb se po
javljajo še razne druge oblike 
delitve pridelka, vendar sta 
navedeni obliki najbolj pri
merni, tako za kmetovalce kot 
za kmetijske zadruge.

Doslej je bilo sklenjenih že 
nad 500 pogodb o sodelovanju, 
čeprav se je akcija šele začela.

Nekateri kmetovalci so sicer 
zopet poskušali onemogočiti to 
akcijo z govoricami, da gre 
tu za neko jskupnostz ali za 
bivšo delovno zadrugo Ud. 
Vendar razgledani kmetovalci, 
ki so videli koristi sodelova
nja s KZ že pri krompirju in 
koruzi, se temu samo smejejo, 
kajti kdor še danes ne razume 
vloge zadruge in kdor še da
nes ne čuti koristi, ki jo ima 
od zadruge, ta bo pač vedno 
ostal revež.

Obilen milijon med tekmovalci
s o b o š k e g a  z a d r u ž n e g a  o k o l iš a  - V zpod buda 

z a  n a d a l jn je  p r id e lo v a ln o  so d e lo v a n je
Zadnjo nedeljo se je zbralo v Murski Soboti 137 kmeto

valcev iz soboškega zadružnega okoliša; posvetovanja, ki je 
bilo združeno z delitvijo nagrad med lanske tekmovalce za 
večji hektarski donos krompirja, so se udeležili tudi predsed
nik ObLO K. Lutar, sekretar ObK ZKS J. Vild, predsednik 
Sveta za kmetijstvo pri ObLO A. Benko in podpreds. OZZ 
inž. F. Zadravec.
Med navzoče zadružnike so 

tokrat razdelili nagrade v skup
nem znesku čez milijon 100 ti
soč din; najmanjša nagrada je 
b:la 2.500 din, največja pa čez 
22.000 din. Največjo nagrado is 
dobila za rekorden hektarski 
pridelek krompirja Marija Sen
čar iz Kroga.

Zadružniki so bili pri spreje
manju nagrad dobro razpolože
ni, mnogi so izražali tudi pri
pravljenost za nadaljnje pride
lovalno sodelovanje s svojo za
drugo.

V okolišu soboške kmetijske 
zadruge bodo po letošnjem na
črtu posejali v pridelovalnem 
sodelovanju 216 hektarov orne 
zemlje s pšenico italijanskih 
sort in domače U 1. V teh dneh

bodo imeli-posvetovan ja s kme
tovalci v vseh večjih krajih in 
pričakujejo, da si bodo že v 
desetih dneh pogodbeno zagoto
vili obdelovanje v načrtu pred
videne površine zemlje. Za pri
delovalno sodelovanje se kmet
je zelo zanimajo; vzgledom na
prednejših kmetovalcev se v 
vedno večjem številu pridružu
jejo tudi tisti, ki se doslej še ni- 
so mogli povsem odločiti zarad' 
nezadostne poučenosti o uve
ljavljanju tega pomembnega 
ukrepa v kmetijstvu.

V soboški KZ smo dobili po
datke, da so do ponedeljka že 
imeli sklenjene dogovore za 
skupno obdelavo 25 hektarov 
zemlje, ki jo bodo posejali s 
pšenico. S. K.

„To Je dobra stvar•••“
Napredni kmetovalci za pridelovalno sodelovanje

So nce  se  j e  že  p o m ik a lo  pr o ti  
s re d in i  neb e sn e g a  svod a , ki  j e  bil 
čist  ko t k r i s t a l ,  b r ez  n a jm a n j š e g a  
o b lačk a .  In p r ip e k a lo  je ,  da so se 
l j u d j e  poš te no  potil i  na n j iv ah .  T r e 
ba je  de la t i ,  k a j t i  čas  hiti  in se nit i 
mulo  ne zmeni  za son čne  »po šil jke« .  
V Sa t a h o v c i h  so se gosi  v zna či ln ih  
»procesi jah« p o m ik a l e  pr o ti  v aškem u 
»jezeru«,  v k a te r e m  se j e  že kopa la  
o t ro č a d. V vasi j ih  j e  bi lo  t ed a j  m a
lo doma,  n a m r e č  o d ras l ih ,  g o s p o d a r 
j e v  . . .

Tud i  na Alojza K o lm an a  sem ča 
k a l ,  da se  j e  vrnil  s po l ja .  Ves p o 
ten  mi j e  st i snil  r oko  in ko  sem se 
mu p red s tav il ,  me je  kn r  n a ra v n o s t  
v p raša l ,  če m ord a  ni sem pr iš e l  k 
n j e m u  z as t r an  koo . . .

»Ž e, r ad  bi na m re č  ve de l,  k a j  
m en i t e  v Snlahovcih  o p r id e lo v a ln em  
s o d e lo v a n ju  s k m e t i j s k o  zadrugo?«

P r e d se d n ik  u p r a v n e g a  o dbora  so
b o š k e  z a d ru g e  in tudi s ic e r  n a p r e 
d e n  k m eto v a le c  v k r a j u  ni bil v 
za d re g i  zn od govor .

»To j e  d obra  s tv a r  — tak o  za 
k m etn ,  ki  nima dov ol j  de lavc ev,  kot  
zn m an j še ,  ki  smo m o r l a i  do se da j  
o ra t i  pšenic i  s k r av a m i .  Nnj r a j e  ži
vali  poč iv a jo  in d a j e j o  več m leka ,  a 
p o l je  bo b o l je  zo rano ,  kot  bi ga si 
c e r  l a h k o  s k r a v j o  vprego.«

»Morda že s ed a j  sode lu je te?«  sem 
se zan im a l  da l j e .

»Ja,  s h ib r id n o  k o ru zo .  Na š t i r i 
d ese t ih  ar ih .  T e j  površin i  bom s e 
d a j  na j e s e n  p r im a k n i l  še  e n k r a t  to- 
l i k o  i n  z e m l j o  p o s e s a l  s  t a i j a n k o  i n   
d o m a č i n s k o .  D a  n e  b o o  p š e n i c a  
d a la  o b i ln eg a  p r id e l k a ,  t ega  se  ne

bo j im ,  z a to  se  bom odločil  za d ru g o  
v a r i a n to  p r id e lo v a ln e g a  so d e lo v an ja .  
D o b r o  n a m r e č  poznam  svo jo  z em l jo  
in p r id e lo v a ln e  možnosti!«

Ko sva b ila  z A lo jzem  v ž iv ahnem  
p o m en k u ,  se n am a  j e  p r id ru ž i l  še 
s ta r i  »gazda«, 63-1e tn i  m ožak v e d re 
ga z n a ča j a ,  ki  deli  s  vojim  sinom 
tudi  ime. Po s tav i l  j e  p r e d m e  ročko 
dom ačega  s a d je v c a ,  ki  se mi j e  v te j  
p a s ji  vročini  hudo pr il ege l ,  in ko  je 
dog nal,  o čem teče razgovor ,  se j e  
tudi  sam  oglas il :  »Lah k o  zapiš e te ,  
dn sva s sinom  eno  pri  t e j  odloči tv i .  
Sa j  s a m a  ne zm o rev a  izda tkov  zn 
u m etn a  gn o j il a  in g loboko  o r a n j e ,  s 
p o m o č jo  z a d ru g e  pa bo ' š l o  l aže .  
P r e p r i č a n a  sva v č ist e  r a č u n e  pri  
t e j  stva ri!«

Tud i  k sosedu Kolomnnu  Gom bo-  
cu šmo pr išl i ,  ko se j e  bil p r a v k a r  
vrn il  domov  s k o n j s k o  v p rego  in 
d o b r o  na lo žen im  vozom dišeče  o t a 
ve.

»Kar  h i t r o  se pogovo r im o, imam 
n a m re č  bolj  m alo časa!« se j e  po to 
žil mož in videti  j e  bilo,  da ima čez 
g lavo  de la  na svoji  dom ač i ji .  To pa 
k a j p a k  ne  pomen i,  da med  na p o rn im  
de lom ne r a z m iš l ja  o tem in onem, 
k a r  ko t  novo t rk a  na v aška  v rat a .

»Vse s k u p a j  se  mi l epo  vidi,« j e  
odg ov oril  na v p r a š a n j e  in n a d a l j e 
val:  »To j e  prvi  m oment ,  k o  se k m e 
tom p o n u j a j o  t ak o  ugod ni pogoj i  za 
p r id e lo v a ln o  s o d e lo v a n je  in p r e p r i 
čan  sem.  da se  bodo n e k a te r i  čez  l e 
to  t a k o  »lovili« o k ro g  i t a l i j a n s k e  p še 
nice,  kot s e s e d a j  o k ro g  h i b r i d n e  
k o ruze .  D a jo  v i d i e ,  Kako  p o  o b e 
ta!«

»In p red v id e v a n ja ? «

»Č e bo š lo  po s reč i ,  bom sk lenil  
pogo d b o  za en  h e k t a r  i ta l i j a n s k e  
pšen ice .  To  j e  s tv a r  dog o v o ra ;  meni 
na p r im e r  g loboko  o r a n j e  ne bo d e 
la lo  n o b e n in  p reg l a v e č ,  l a h k o  ga 
bom op rav i l  sam, k e r  imam močne 
k o n je .  Tudi s tr o k o v n a  s lu žba  ne bo 
imela  t ež a v n e g a  de la ,  s a j  v naši  v a 
si rad i u p o š te v a m o  nasvet e ,  imamo 
pa tudi  že  a n a l i z i r a n o  z em l jo ,  knr 
j e  d o b r a  reč ,  ki j o  j e  o p rav i la  za 
d ru g a .  G la v n o  pr i  vsem tem je ,  da 
bodo  pogodbe  z a re s  d rža l e  za obe 
s t r a n i  . . .«

P ogovor  pod b r a j d o  bi še dolgo  
t r a j a l ,  če  se ne bi vsem m udilo  po 
o p r a v k ih .  Sosed  V ik to r  j e  pri s tav i l ,  
da se  bo b ržčas  tudi  on odloči l ,  k a j 
ti da ima na svoji  d o m a čiji k o m aj  
č e tv e ro  popoln ih  d e lovn ih  rok .  Mi
lan ,  mali  k m e t  iz Kroga , j e  reke l ,  
dn se  n a p re d e k  km etu  p rav z a p r a v  
sa m v s i l j u j e  in k d o r  bo zn n jega  
p r e j  z ag rab i l ,  ta bo b o l je  vozil .  P o 
s a m ezn ik i  b o d i  k a j p a k  ostal i  r azoča 
ran i .  V ik to r  in Milan ,  pa še p rece j  
j ih  j e  v vasi ,  ki  že  n e s t r p n o  p r i č a 

k u j e j o  s e s t a n e k ,  k o  j im  bo na ta nčno  

p o ja s n j e n o ,  v k a k š n e  pogod be  » lah 
ko  gredo«. Po tem  bo odloči tev  m n o 

go laž ja .

T a k o  se t e  dni s u č e jo  pogov ori  po 

naš ih  v aseh  in se n a p re d n e j š i  go

s p o d a r j i  vse bol j  n a g ib l j e j o  h k o n č 

nim »do«, k l j u b  r a z b e l j e n e m u  zen i 

tu in z n o j u , ki  ga  n e izp rosno  za 

h teva  z e m ija.
S. K.

Umrla nam je naša ljubljena živ
ljenjska tovarišica in draga mamica

PAVLA RAPOŠA
Pogreb nepozabne in nenadomestljive 
pokojnice bo danes, v četrtek, 21. 
avgusta ob 17. uri iz mrliške veže na 
soboškem pokopališču.

M urska Sobota, 20. avgusta 1958.

Mož Ludvik in otroci: 
Kazimir, Pavlica, Verica, Drejček

Kot žrtev tragične nesreče je nena
doma preminila tovarišica

Pavla Rapoša
učiteljica

Zgledno, dolgoletno prosvetno in 
družbeno delavko bomo ohranili v 
trajnem spominu. Od nje se bomo 
poslovili danes, v četrtek 21. avgusta 
1958 na soboškem pokopališču, kjer 
bo pogreb iz mrliške veže ob 17. uri.

M urska Sobota, dne 20. avgusta 1958

OKRAJNI LJUDSKI ODROR
M u rsk a  S o b o ta

Sporočamo žalostno vest, da je dne 19. avgusta 1958 tragično preminila članica ZKS 
in SZDL.

P A V L A  R A P O Š A
učiteljica

Pogreb nenadomestljive javne delavke bo danes, v četrtek, 21. avgusta 1958, ob
17. uri iz mrliške veže na soboškem pokopališču.

Zgledno tovarišico bomo ohranili v trajnem spominu!

Murska Sobota, 20. avgusta 1958.

OKRAJNI KOMITE ZKS
IN OKRAJNI ODBOR SZDL MURSKA SOBOTA

Z bolestjo v srcu sporočamo, žalostno vest, da nas je kot žrtev tragičnega slučaja 
dne 19. avgusta 1958 zapustila tovarišica

PAVLA RAPOŠA
u č i t e l j i c a

Od preminule se bomo poslovili danes, v četrtek, 21. avgusta 1958 ob 17. uri na 
soboškem pokopališču.

Murska Sobota, 20. avgusta 1958.
OBČINSKI LJUDSKI ODBOR,
OBČINSKI KOMITE ZKS
IN OBČINSKI ODBOR SZDL MURSKA SOBOTA

POMURSKI VESTNIK 31. avg 1958e


